

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

Public Transportation and COVID-19 Prevention ကဏ္ဍတွင်

ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည့် တာဝန်ရှိသူများနှင့် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် မေ ၁၅

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် Public Transportation and COVID-19 Prevention ကဏ္ဍတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည့် တာဝန်ရှိသူများအား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမှ Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်တွေ့ဆုံပြီး အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးသည်။

ရှေးဦးစွာ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အများပြည်သူသုံး YBS ဘတ်စ်ကားများအား စီမံခန့်ခွဲရ သည့် တာဝန်ခံ Managing Director ဦးအောင်ညီညီမော်က (COVID-19) ကာလအတွင်း ခရီးသည်ဦးရေအပေါ် မူတည်၍ YBS ယာဉ်များ ပြေးဆွဲပေးမှု၊ ယာဉ်အသုံးပြုမှု များပြားသည့်အချိန်နှင့် အခြေအနေ၊ ယာဉ်များပေါ်တွင် Mask များ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ လက်ဆေးဆပ်ပြာရည်များ စီစဉ်ပေးခြင်း၊



“Mask တပ်ခြင်းသည် မိမိကိုယ်ကို ကာကွယ်ရန်နှင့် တခြားသူနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကာကွယ်ရန်ဖြစ်။ ခွာခွာနေရန် မဖြစ်နိုင်သည့် အခြေအနေတွင် ပိုပြီး လက်ဆေး နိုင်ရန်၊ Mask တပ်ရန်အတွက် အားပေးကြရန် စီစဉ်ပေးကြရန် အရေးကြီး”

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် Public Transportation and COVID-19 Prevention ကဏ္ဍတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည့် တာဝန်ရှိသူများနှင့် Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်တွေ့ဆုံ၍ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးစဉ်။
သတင်းစဉ်

ယာဉ်များ ယာဉ်ရပ်နားကွင်းသို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက် စေခြင်း၊ လိုအပ်သည့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးများတွင် ကုသီဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးခြင်းနှင့် ယာဉ်ပေါ်တွင် ခရီးသည်များ ကျပ်တည်းမှု မရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ရ မည့်ကိစ္စရပ်များကို လည်းကောင်း၊ YBS ဘတ်စ်ကား နေ့စဉ်စီးနင်းသူ မနိုင်းနိုင်း က YBS ဘတ်စ်ကား နေ့စဉ်စီးနင်းသွားလာရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့်အခြေအနေ များ၊ ရုံးဝန်ထမ်း၊ ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများအတွက် ကိုယ်ပိုင် ကြို / ပို့ ယာဉ်များ လုံလုံလောက်လောက် စီစဉ်ပေးပါက ဘတ်စ်ကားစီးပြည်သူများ မော်တော်ကား စီးနင်းရာတွင် ကျပ်တည်းမှု သက်သာသွားမည့်အခြေအနေနှင့် Clean Yangon အမှိုက်ကောက် အစီအစဉ်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုတို့ကို လည်းကောင်း၊ အများပြည်သူသုံး မီးရထားများတွင် COVID-19 ကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (သွားလာရေး၊ မြန်မာ့မီးရထား) လက်ထောက်တွေထွေ မန်နေဂျာ ဦးဇော်လွင်က စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ၀



နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ (၁) နှစ်တာ အချုပ်ပိုလေးမျက်နှာ ပါရှိ
ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရ၏ စတုတ္ထ (၁) နှစ်တာကာလ အတွင်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုများ အချုပ်ပို လေးမျက်နှာ ပါရှိပါသည်။

COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များအား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ် ကြောင်း ကြေညာချက်

COVID - 19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း
(၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

ရင်ဆိုင်ရန်အသင့်ပြင်

ယခုနှစ် မိုးကြိုရာသီ၏ ဒုတိယမြောက်လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းက ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အတွင်း ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး မုန်တိုင်းအဖြစ် သို့ ရောက်ရှိရန် အားယူနေပြန်ပြီဖြစ်သည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် သန္ဓေတည်ဖြစ်ပေါ်သည့် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းတို့၏ သဘောသဘာဝအရ ကုန်းတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရာတွင် အန္တိယနိုင်ငံ၏ အရှေ့ဘက်ကမ်းရိုးတန်းဒေသများ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ကမ်းရိုးတန်းဒေသ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းနှင့် ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသတို့ကို ဖြတ်ကျော်ကာ ကုန်းတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ကြသည်။ မုန်တိုင်းအများစုက အန္တိယသမုဟုတ် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ဘက်သို့သာ ဝင်ရောက်ကြပြီး မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းများဘက်သို့ ရာခိုင်နှုန်း ၂၀ ဝန်းကျင်ခန့်သာ ဝင်ရောက်ကြသည်ဟု ဆိုသည်။

မုန်တိုင်းတစ်ခုကုန်းတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ပါက ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင်ရော မုန်တိုင်းဖြတ်သန်းရာ ကုန်းတွင်းဒေသများသို့ပါ အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည်။ မုန်တိုင်းကျရောက်လာသည့်အခါ ပြင်းထန်သည့် လေတိုက်ခတ်မှုနှင့် လေဖိအား၊ မုန်တိုင်းဒီရေ၊ မုန်တိုင်းမိုးရွာသွန်းမှုတို့ကြောင့် အဆောက်အအုံ၊ လမ်းတံတားများ၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဓာတ်အားစသည်တို့ ပျက်စီးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ ရေကြီးခြင်း၊ မြေပြိုတောင်ပြိုခြင်းစသည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့်အတူ လူနှင့် တိရစ္ဆာန်တို့ သေကျေပျက်စီးမှုများပါ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိတတ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဘေးဒဏ်ခံရနိုင်ခြေအမြင့်ဆုံးနိုင်ငံများထဲတွင် ပါဝင်သည့်အလျောက် မုန်တိုင်းရာသီများဖြစ်သည့် မိုးကြိုကာလများနှင့် မိုးနှောင်းကာလများတွင် အထူးသတိထားကြရမည် ဖြစ်သည်။

မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဌာနကြားမှူးဦးစီးဌာနသည် လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းမဖြစ်ပေါ်မီ အလားအလာရှိသည့် အခြေအနေမှသည် မုန်တိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပေါ်လာပြီး နောက်ဆုံးတွင် ကုန်းတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ကာ အားပျော့ပျက်ပြယ်သွားသည့်အချိန်အထိ ဖြစ်စဉ်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန်ပေးလျက်ရှိရာ စဉ်ဆက်မပြတ် စောင့်ကြည့်နေကြဖို့ လိုသည်။ အထူးသဖြင့် ကမ်းရိုးတန်းဒေသ၊ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြသူများ၊ ရေကြောင်းခရီးသွားလာနေကြသူများ၊ ငါးဖမ်းသင်္ဘော၊ ငါးဖမ်းလှေများ အပါအဝင် ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နေသူများမှာ မုန်တိုင်းသတင်းကို မပြတ်နားစွင့်နေကြရမည်ဖြစ်သည်။

ယခုနှစ်မုန်တိုင်းရာသီတွင် ထူးခြားချက်မှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု တားဆီးကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး ပြုလုပ်နေသည့်ကာလနှင့် တိုက်ဆိုင်နေခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အကယ်၍ မုန်တိုင်းဝင်ရောက်ခြင်း သို့မဟုတ် မုန်တိုင်း၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ကြုံတွေ့ရခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်လာပါက မိမိတို့အနေဖြင့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်နှစ်ခုကို တစ်ပြိုင်တည်း ရင်ဆိုင်ကြရသည့်အခြေအနေပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းသို့သော အခြေအနေမျိုးအတွက် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနက အကြံပြုထားသော အချက်အလက် (၉)ချက်ကို သတင်းစီဒီယာများတွင် ဖော်ပြပေးလျက်ရှိရာ မှတ်သားဆောင်ရွက်ကြခြင်းဖြင့် ဘေးအန္တရာယ်များကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။ ၎င်းဝန်ကြီးဌာနရှိ အရေးပေါ်အခြေအနေစီမံခန့်ခွဲမှုဗဟိုဌာနကလည်း သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မှုနှင့် ထိခိုက်နိုင်မှုတို့ကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ လေ့လာဆန်းစစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း ကျရောက်လာနိုင်သည့် သဘာဝဘေး အန္တရာယ်များကို ရင်ဆိုင်နိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို အမြော်အမြင်ရှိရှိဖြင့် ပြုလုပ်ထားကြရမည်ဖြစ်သည်။

မုန်တိုင်းသည် အဖျက်စွမ်းအားများကိုသာ သယ်ဆောင်လာခြင်းမဟုတ်ဘဲ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အပူရှိန်မြင့်မားသည့် နွေလယ်ကာလများအတွက် အပူလျော့ပါးအေးမြမှုနှင့်အတူ ခြောက်သွေ့ရာသီကို စိုပြည်စေမည့် မိုးရေများလည်း ရွာသွန်းကာ တောတောင်ရေမြေတို့ကို စိမ်းလန်းစေမည်ဖြစ်သည့်အလျောက် လူသားတို့၏ အသိဉာဏ်စွမ်းပကားဖြင့် အဖျက်စွမ်းအားတို့ကို ကျော်လွှားနိုင်ပါစေကြောင်း။

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟိုကော်မတီသို့ အများပြည်သူများမှ အလှူငွေများ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးအတွက် အသိပေးမေတ္တာရပ်ခံခြင်း

၁။ တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကပ်ရောဂါ (Pandemic) အဖြစ် ထုတ်ပြန်ထားသော Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) နှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဝင်ရောက်ကူးစက်ပြန့်ပွားမှု မရှိစေရေးအတွက် ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအား နိုင်ငံတော်မှ အမျိုးသားအဆင့်အနေဖြင့် သတ်မှတ်၍ အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။

၂။ ၎င်းအပြင် (၁၆-၃-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ ပြည်သူ့လူထုသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းတွင် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေတစ်ရပ် ထူထောင်ရာတွင် ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် တတ်နိုင်သမျှ ပူးပေါင်းပါဝင်ထည့်ဝင်လှူဒါန်းသွားရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုအောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက် ကုမ္ပဏီများ၊ အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် တတ်အားသရွေ့ အလှူငွေများ ပါဝင်လှူဒါန်းလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါ ဘဏ်များတွင် ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးမေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည် -

(က) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်	- မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ်	- CF 004880
	နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ်	- EDN 600010
(ခ) ကမ္ဘောဇဘဏ်	- မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ်	- 034 103 034 0232 8301
	နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ်	- 034 109 034 0232 8301
(ဂ) ဧရာဝတီဘဏ်	- မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ်	- A/C 000 110 501 002 5635
	နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ်	- A/C 000 110 503 000 0425
(ဃ) CB ဘဏ်	- မြန်မာကျပ်ငွေစာရင်းအမှတ်	- 0093 1005 0000 1333
	နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ်	- 0093 1012 0000 2957

၄။ ဆေးဝါးများ၊ ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ/ စက်ကိရိယာများအား လှူဒါန်းလိုပါက ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံးနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံးများ၊ နီးစပ်ရာပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများ၊ ဆေးရုံများသို့ တိုက်ရိုက် ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြပါသည်။

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟိုကော်မတီ

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၅
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတက သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့လာသော စက်မှုဇုန် ဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နေပြည်တော် မေ ၁၅ D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယဌာနက၊ ဥပဒေကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံးနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး လွတ်လပ်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် (ICOE) အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေလ ၁၅ ရက်

လွတ်လပ်သောစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် (ICOE) ၏ အပြီးသတ်အစီရင်ခံစာပါ အကြံပြုချက်အရ ရခိုင်ပြည်နယ်၌ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ရာဇဝတ်မှုများကို စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် တရားစွဲဆိုခြင်းများဆောင်ရွက်နိုင်ရန် “ရာဇဝတ်မှုဆိုင်ရာ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် တရားစွဲဆိုခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့”ကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်။ အဖွဲ့သည် ICOE အစီရင်ခံစာပါ ရာဇဝတ်မှုများကို စုံစမ်းဖော်ထုတ် အရေးယူရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အဖွဲ့အနေဖြင့် ICOE အစီရင်ခံစာပါ ဖြစ်စဉ်နေရာ ၁၃ ခုအနက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သည့် နေရာဒေသများနှင့် မှုခင်းများအလိုက် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းစုံစမ်းအရေးယူဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (Task Force) ကို ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့တို့မှ အဖွဲ့ဝင်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။ ပူးပေါင်းစုံစမ်းအရေးယူဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် နိုင်ငံတော်ရာဇဝတ်မှု တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ အထူးအဖွဲ့၏ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုနှင့် အကြံပြုချက်များကိုလည်း ရယူခဲ့ပါသည်။

ICOE အစီရင်ခံစာအရ မောင်တောမြို့နယ်၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်နှင့် ရသေ့တောင်မြို့နယ်တို့ရှိ နေရာဒေသ ၁၃ ခုတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော ရာဇဝတ်မှုများအနက် တရားရုံးများတွင် အရေးယူဖြစ်ထွန်းမှုအမျိုးမျိုး၊ မူလကပင် သက်ဆိုင်ရာ ရဲစခန်းများ၌ ပထမသတင်းပေးတိုင်တန်းချက် (FIR) ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ထားသော အမှုများနှင့် ရဲစခန်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေအရ အရေးယူထားသော အမှုများ ရှိပါသည်။ ဆက်လက်အရေးယူရန် လိုအပ်သည့် အမှုများကိုစီစဉ်ပြီး FIR ဖွင့်လှစ်သည့် အမှု ၁၂ မှု နှင့် ရဲစခန်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေအရ အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် အမှု ၄ မှုကို ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ယနေ့အထိ အမှုဖွင့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားသော အမှုပေါင်း ၉၁ မှု ရှိပါကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး

ပြည်သူ့သင်္ဘော အဓိက



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် Public Transportation and COVID-19 Prevention ကဏ္ဍတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည့် တာဝန်ရှိသူများနှင့် Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်တွေ့ဆုံ၍ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးစဉ်။

○ ရှေ့ဖွံ့ဖြိုးမှု
လက်ရှိပြေးဆွဲနေသည့် မီးရထားများ ကောင်းသည်ထက် ကောင်းအောင် ဆောင်ရွက်နေမှု၊ လေအိတ်ရထားများ ပြေးဆွဲပေးမှု၊ မြို့ပတ်ရထားများ၊ ခရီးဝေးရထားများ ပြေးဆွဲပေးမှု၊ ရထားစီးနင်းသည့် ခရီးသည်များ COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမှအကာအရံအောင် အသိပညာပေးခြင်း၊ အသိပညာပေးမှု ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်စေခြင်း၊ လိုအပ်သည့် လက်ဆေးရည်၊ လက်ဆေးဘေးစင်များ ဆောင်ရွက်ထားမှု၊ ဘူတာ၊ မီးရထားပေါ်နှင့် ဈေးသည်များ ဈေးရောင်းချရာတွင် အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး ကြပ်မတ်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်မှုတို့ကို လည်းကောင်း၊ ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ပြည်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရေတို၊ ရေရှည်ကြည့်၍ စဉ်းစားစီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများထားရန်လို

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ပြောကြားရာတွင် COVID-19 နှင့် ပတ်သက်သည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများကို မည်သည့်အချိန်အထိ ထားရှိရမည်ကို မည်သည့် ခန့်မှန်း၍ မရသေးပါကြောင်း၊ အချို့နိုင်ငံများတွင် ပြည်သူများ စိတ်ဖိစီးမှု မခံနိုင်၍ လျှော့ပေးရသည်များလည်း ရှိပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးအရ မလျှော့ပေးသင့်သည့် နေရာများဟု အချို့က ပြောကြားပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးထောင့်ကနေ အချို့က ထောက်ပြသည်မှာ ယခုအချိန်တွင် မလျှော့သင့်ဘဲ လျှော့သည့်အတွက် ကျန်းမာရေးအတွက် အထောက်အကူမဖြစ်ဘဲ ရောဂါပိုမိုပြန့်ပွားကြောင်း၊

ရေရှည်တွင် ပိုပြီး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ထားရန်လိုသည့် အခြေအနေ ဖြစ်သွားနိုင်ပါကြောင်း။

အားလုံးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြစ်မည်

မိမိအနေဖြင့် ယင်းကိုထည့်သွင်း စဉ်းစားပါကြောင်း၊ အလျှော့အတင်း ဆိုသည်မှာ တစ်ချိန်လုံး လုပ်နေရပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်က ထုတ်ပြန်သည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် သက်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ ဦးဆောင်၍ ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်ရပါကြောင်း၊ တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် မိမိတို့ဘာသာ ဆုံးဖြတ်ပြီး အလျှော့အတင်း လုပ်၍ မဖြစ်တော့ပါကြောင်း၊ အားလုံး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု ဖြစ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုအချိန်အခါတွင် သွားလာရေးသည် အဓိကထား စဉ်းစားရမည့် ကိစ္စရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုံးဝမသွားရဘဲ အိမ်ထဲတွင် ထိုင်နေရမည်ဆိုသည်မှာ လက်တွေ့မကျပါကြောင်း၊ နောက်ထပ် ဦးစားပေးစဉ်းစားရမည်မှာ မိမိတို့ကလေးများ၏ ပညာရေးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကျောင်းများကို အမြဲတမ်း ပိတ်ထားရန် မဖြစ်နိုင်ပါကြောင်း၊ ယင်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍လည်း အခြားနိုင်ငံများ၏ လုပ်ကိုင်ပုံများကို လေ့လာပါကြောင်း၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ တစ်ချိန်လုံး သုံးသပ်နေရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် မီးရထားထက် ကားကို ပိုမိုအသုံးပြုလာကြပါကြောင်း၊ ယခင်က ခရီးဝေးသွားပြီဆိုလျှင် ကားထက် မီးရထားကိုသာ အသုံးပြုကြပါကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် ကားကို ပိုမိုအသုံးပြုလာကြပါကြောင်း၊ မီးရထားကဏ္ဍကို တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်မည်ဆိုပါက ရေရှည်တွင် နိုင်ငံအတွက် အကျိုးရှိမည်ဟု ထင်မြင်မိပါကြောင်း၊ အားလုံးကို ဖြန့်၍ သုံးစွဲသည်မှာ အကောင်းဆုံးဖြစ်ပါကြောင်း။

ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍအရေးကြီး

ယခု COVID - 19 ကာလတွင် တစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် မိမိတို့ အလုပ်မပြတ်စေရန် လုပ်ဆောင်ပေးနေခြင်းသည်လည်း အထောက်အကူများစွာဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလုပ်လုပ်သည့်နေရာတွင်လည်း အန္တရာယ်ကင်းအောင် နေထိုင်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အလုပ်လုပ်ရင်း ရောဂါရလာပါက အဆင်မပြေပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိကိုယ်ကို ဂရုစိုက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ မိမိကိုယ်ကို ဂရုစိုက်ခြင်းအားဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဂရုစိုက်ပေးရာ ရောက်ပါကြောင်း၊ Mask တပ်သည့်အကျိုးဆက်သည် အပြင်မှ ရောဂါမရစေရန် ကာကွယ်သည့် အပိုင်း ပိုများပါကြောင်း၊ မိမိတွင်ရှိသည့်ရောဂါ သူများကို ကူးစက်ခြင်းမှ ကာကွယ်ခြင်းထက် သူများထံမှ မိမိကို မကူးစက်စေရန် ကာကွယ်သည့် အပိုင်း ပိုများပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် Mask တပ်ခြင်းသည် မိမိကိုယ်ကို ကာကွယ်ရန်နှင့် တခြားသူနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကို ကာကွယ်ရန် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခွာခွာနေရန် မဖြစ်နိုင်သည့် အခြေအနေတွင် ပိုပြီး လက်ဆေးရန်၊ Mask တပ်ရန်အတွက် အားပေးကြရန် စီစဉ်ပေးကြရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ မှန်ကန်ကန်ကန် လည်ပတ်နိုင်စေရန် ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ လည်ပတ်မှုသည် များစွာအရေးကြီးပါကြောင်း၊ သုံးစွဲသူများသည်လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မှန်ကန်စွာနှင့် အန္တရာယ်ကင်းစေရန် သုံးပေးသည့် အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ လည်ပတ်နိုင်စေရန် ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဝန်ထမ်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများ အားလုံးကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါကြောင်းနှင့် အားလုံး ကျန်းမာချမ်းသာပါစေကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များအား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း ကြေညာချက်

၁။ COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရန် အစီအမံများအား ပိုမိုထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရှေ့လျှောက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြမည့် ခရီးသွားများအပေါ် ပြည်ဝင်ခွင့်ယာယီကန့်သတ်ချက်များအား ထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပြီး၊ အဆိုပါ ကန့်သတ်ချက်များအားလုံးကို ၁၅-၅-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ ဆက်လက်တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း ၂၅-၄-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါကြေညာချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ -

- (က) မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ကန့်သတ်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၁၅-၃-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊
- (ခ) မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ထပ်တိုးကန့်သတ်ချက်များနှင့် ဆိုက်ရောက်စီစာနှင့် အီလက်ထရောနစ်စီစာ ထုတ်ပေးခြင်းများအား ယာယီရပ်ဆိုင်းမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၂၀-၃-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊
- (ဂ) ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြသည့် ခရီးသွားများအပေါ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ထပ်တိုးကန့်သတ်ချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၂၄-၃-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်၊
- (ဃ) ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ကြမည့် နိုင်ငံခြားသားများအား စီစာကင်းလွတ်ခွင့်နှင့် လူမှုရေးစီစာအပါအဝင် မည်သည့်ပြည်ဝင်စီစာ အမျိုးအစားကိုမဆို ယာယီရပ်ဆိုင်းမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ၂၈-၃-၂၀၂၀ ရက်စွဲပါ ကြေညာချက်။

၂။ COVID-19 ကူးစက်ရောဂါ ပြည်ပမှ ဝင်ရောက်လာနိုင်မှုနှင့် ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုအန္တရာယ်မှ မြန်မာပြည်သူများ

အား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ထိရောက်သည့် အစီအမံများကို ဆက်လက်ချမှတ်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန် ရှေ့လျှောက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အထက်ဖော်ပြပါ ပြည်ဝင်ခွင့် ယာယီကန့်သတ်မှုဆိုင်ရာ အစီအမံများအားလုံးကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ ထပ်မံတိုးမြှင့်သတ်မှတ်လိုက်ပါသည်။

၃။ သို့ရာတွင် အရေးပေါ် အစိုးရတာဝန်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ မလွှဲမရှောင်သာသောကိစ္စရပ်များကြောင့် ဖြစ်စေ၊ ပြည်ပနိုင်ငံသားများ (သံတမန်များနှင့် ကုလသမဂ္ဂလက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်းများမှ ဝန်ထမ်းများအပါအဝင်) အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပျံသန်းပြီးဆွဲရန်ရှိမည့် ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် (သို့မဟုတ်) အထူးလေယာဉ်များဖြင့် လာရောက်ရန် ရှိပါက ပြည်ဝင်ခွင့်စီစာဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိနိုင်ရန်အတွက် ပြည်ပနိုင်ငံများရှိ အနီးဆုံး မြန်မာသံရုံး/ အဖွဲ့ရုံး/ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများသို့ ဆက်သွယ်အကူအညီတောင်းခံရန် ဖြစ်ပါသည်။ သို့သော် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်မည့် ခရီးသွားများအားလုံးအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ကိုဗစ်ကပ်ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ တည်ဆဲညွှန်ကြားချက်များကို မပျက်မကွက်လိုက်နာကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန
နေပြည်တော်
၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေလ ၁၅ ရက်

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ထားဝယ်မြို့ရှိ မြို့မ မြို့ဖများအား သွားရောက်တွေ့ဆုံ

မြို့နေလူထုနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးအတွက် COVID-19 ရောဂါ ထိန်းချုပ် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

နေပြည်တော် မေ ၁၅

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်ကျော်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် စောသန်းလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့ရှိ မြို့မ မြို့ဖများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအား ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ထားဝယ်လေဆိပ်၌ တွေ့ဆုံကာ COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်း အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းများအား ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့ရှိ မြို့မ မြို့ဖများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများအား တွေ့ဆုံစဉ်။ ဓာတ်ပုံ- တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး

တက်ရောက်

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ထားဝယ်မြို့ လောကမာရဇိန်ဘုရားကြီးမှ ဂေါပက အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့မ မြို့ဖများ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ထားဝယ်တက္ကသိုလ်၊ အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာန၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့မ မြို့ဖများနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများ၏ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာများအား ဆွေးနွေးတင်ပြမှုအပေါ် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ပြန်လည်ဆွေးနွေး

ပြောကြားပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ယင်းနောက် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မြို့ပြည်သူ လူထုအတွက် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်း အထောက်အကူပြု ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် Surgical Masks အရ ၂၀၀၀၀၊ Surgical Gloves အရ ၂၀၀၀၀၊ N 95 Mask အရ ၅၀၀၊ Non-Contact Thermometer အရ ၅၀၊ Hand Gel (500 ml) ဘူး ၁၅၀၊ Hand Sanitizer (500 ml) ဘူး ၁၅၀၊ Bleaching

Powder နှစ်ပုံး၊ တပ်မတော်စက်ရုံမှ ထုတ်လုပ်သည့် Masks အရ ၅၀၀၀ နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာ မြို့မ မြို့ဖများက လက်ခံရယူကြသည်။

ထို့နောက် ထားဝယ်မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးအတွက် Surgical Masks အရ ၁၀၀၀၀၊ Personal Protective Equipment (PPE) ဝတ်စုံ ၅၀၀၊ Surgical Gloves အရ ၂၀၀၀၊ N 95 Mask အရ ၂၀၀၊ Examination Gloves အရ ၂၀၀၊ Hand Gel (500 ml) ဘူး ၁၀၀၊ Hand Sanitizer (500 ml) ဘူး ၁၀၀၊ Bleaching Powder

တစ်ပုံး၊ Pulse Oxymeter (Finger Tip) သုံးဘူး၊ တပ်မတော်စက်ရုံမှ ထုတ်လုပ်သည့် Masks အရ ၅၀၀၀ နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများအား ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ထားဝယ်မြို့ ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာထွန်းမင်းနှင့် ပြည်သူ့ဆေးရုံဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးမင်းတို့က လက်ခံရယူကြသည်။

မွန်းလွဲပိုင်း တွင်လည်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ထားဝယ်မြို့ ရွှေဝယ်သီရိ ပညာဗိမာန်စာကြည့်တိုက်သို့ ရောက်ရှိပြီး E-Library

စာဖတ်ခန်းနှင့် သုတ၊ ရသစာအုပ်များ ထားရှိမှုကို လိုက်လံကြည့်ရှုကာ စာကြည့်တိုက်အတွက် သုတ၊ ရသစာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

အလှူငွေများလှူဒါန်း

ထို့နောက် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကျက်သရေဆောင် ထားဝယ်မြို့ လောကမာရဇိန် ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးနှင့် ရွှေတောင်စားစေတီတော် မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညှိပြီး ဘက်စုံအလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။

နံနက်ပိုင်းကလည်း တပ်မတော်

ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဟိန်းဇီမြို့နယ်ရှိ မောရဝတီ ရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်သို့ သွားရောက် စစ်ဆေးပြီး ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင် ရေတိုက်စားမှုများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် လမုပင် (Manrove) နှင့် အုန်းပင်များကို အတန်းလိုက်စိုက်ပျိုး၍ ကာကွယ်ရန်လိုကြောင်းနှင့် အခြားလိုအပ်သည်များ မှာကြားကာ ဟိန်းဇီနယ်မြေအတွင်း မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီ၏ (၂၆) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၅

မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေး ဗဟိုကော်မတီ၏ (၂၆) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

အစည်းအဝေးသို့ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးလှကျော်နှင့် ဗဟိုကော်မတီဝင်များ စုံညီစွာတက်ရောက် ဆွေးနွေးကြသည်။

စိစစ်ကြပ်မတ်ပေးကြရန်လို

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ လုပ်ပိုင်ခွင့် အသုံးပြုခွင့်ရရှိထားသူများက မြေခွန်ပေးသွင်းခြင်းကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီလမှ စက်တင်ဘာလအထိ ခြောက်လအတွင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်အစီရင်ခံစာအား ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်းကော်မတီနှင့် ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်တို့၏ သုံးသပ်ချက်များအပေါ် ဆောင်ရွက်ရန်ကိစ္စရပ်များနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများအား ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ လုပ်ပိုင်ခွင့် အသုံးပြုခွင့်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ဦးစီးမှူးများနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီများအနေဖြင့် လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်ငန်းစဉ်အလိုက် ဆောင်ရွက်ရမည့် ကာလကန့်သတ်ချက်များကို ဥပဒေ နည်းဥပဒေတို့တွင် ပြဋ္ဌာန်း



ထားပြီးဖြစ်သည့်အတိုင်း ကြန့်ကြာမှုမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ထိုက်သင့်သည့်ကာလအတွင်း လုပ်ငန်းများ သွက်လက်မြန်ဆန်စွာ ဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်တို့က ကြပ်မတ်နှိုးဆော်တိုက်တွန်းခြင်း လုပ်ငန်းကိုပါ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအစိုးရအဖွဲ့များ၏ သဘောထားရရှိပြီးပါက စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီများကလည်း မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၈၊ ပုဒ်မ ၉ (က)၊ ပုဒ်မ ၉ ဝယ် (က) နှင့်အညီ မိမိတို့ ခွင့်ပြုပေးနိုင်သည့် ပမာဏအရ ခွင့်ပြုပေးခြင်း၊ ငြင်းပယ်ခြင်း၊ မိမိတို့ ခွင့်ပြုပေးနိုင်သည့် ပမာဏထက် ကျော်လွန်နေပါက သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်နှင့် ဗဟိုကော်မတီသို့ တင်ပြ

ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မလိုလားအပ်သော လုပ်ငန်း နှောင့်နှေးကြန့်ကြာမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများက စိစစ်ကြပ်မတ်ပေးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ

အစည်းအဝေးတွင် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟိုကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးသက်နိုင်ဦးက မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲခြင်းကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး

မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ စီမံခန့်ခွဲရေးဗဟို

ကော်မတီ၏ (၂၆) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် စိုက်ပျိုးမှုတည်ငြိမ်လာသော မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများအား လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ (၇) များ ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ လျှောက်ထားလာမှုများအပေါ် ခွင့်ပြုပေးနိုင်ရေးနှင့် မြေခွန်တော်ကြေးကျန်များ အပြေအကျေကောက်ခံရရှိနိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်မှုကိစ္စရပ်များ၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ လုပ်ပိုင်ခွင့် အသုံးပြုခွင့် လျှောက်ထားသည့် အမှုတွဲများ၊ ပြန်လည်စိစစ်ရန် အကြောင်းကြားထားခြင်းအပေါ် ပြန်လည်တင်ပြလာသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ယခင်ဗဟိုအဖွဲ့မှ ခွင့်ပြုထားသည့် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများအား ပြန်လည်အပ်နှံခွင့်ပြုရန် လျှောက်ထားမှုများနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်းများ အသုံးပြုခွင့် လျှောက်ထားခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်လွှာတင်သွင်းခြင်းအား စိစစ်ရန် သီးခြားအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းရန်ကိစ္စရပ်များ၊ လုပ်ကိုင်ခွင့်ချထားခြင်းများအား ခွင့်ပြုမိန့် ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းနိုင်ရေးနှင့် ခွင့်ပြုမိန့် ပြင်ဆင်ထုတ်ပေးရန်ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်းနှင့် ယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း သတ်မှတ်ကာလကျော်လွန်သည်အထိ လုပ်ကိုင်မှုမရှိသော မြေ ၁၈၈၈ ဧကအား ပြန်လည်သိမ်းဆည်းလိုကြောင်း ဆုံးဖြတ်ခဲ့သဖြင့် စည်းကမ်းညီညွတ်မှုမရှိသဖြင့် မြေလွတ်၊ မြေလပ်နှင့် မြေရိုင်း လုပ်ပိုင်ခွင့် အသုံးပြုခွင့် ပြန်လည်သိမ်းဆည်းခဲ့သည့် ဧရိယာ စုစုပေါင်း ၁၅၅၁၁၆၉ ဧက ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ခိုင်မာသော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အချိန်အခါဖြစ်



ယနေ့ကာလသည် အတိတ်သမိုင်းကို သင်ခန်းစာယူကာ သံသယနှင့် ပဋိပက္ခများ ကင်းစင်ပျောက်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့သည့် စစ်မှန်သော ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများအားလုံး တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နားလည်မှု၊ ယုံကြည်မှုရရှိရေးအတွက် ခိုင်မာသော ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အချိန်အခါဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁) ရာစုပင်လုံ အစည်းအဝေးများကို သုံးကြိမ် အထိ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ပြီး ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်နိုင်ရေးအတွက် လိုအပ်သော သဘောတူညီချက်အချို့ကိုလည်း ရရှိထားပါသည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ မျှော်လင့် တောင့်တလျက်ရှိသည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ထွန်းလာရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအား စဉ်ဆက်မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

(နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ၏ ၄-၁-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် (၇၂) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ ပေးပို့သော သဝဏ်လွှာမှ ကောက်နုတ်ချက်)

အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးတို့၏ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကျင်းပ

ရန်ကုန် မေ ၁၅

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးနှင့် စစ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီသည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) တွင် ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) နှင့် Online Video Conferencing စနစ်ဖြင့် ချိတ်ဆက်၍ “ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး” ကို ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ)



ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲသို့ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးနှင့် စစ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး(ငြိမ်း) ခင်ဇော်ဦးနှင့် ကော်မတီဝင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) မှ လက်ထောက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး(၂) ဆလောင်းထက်နီ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ဆွေးနွေးသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသည် မေလ ၈ ရက်နေ့က NCA-S EAO (၁၀) ဖွဲ့စည်း ဆွေးနွေးခဲ့သည့် သဘောတူညီချက် (၇) ချက်ကို အခြေခံ၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ဆွေးနွေး

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးကိစ္စနှင့် ပတ်သက်သည့် နည်းပညာကိစ္စရပ်များနှင့် လိုအပ်သည့်ပစ္စည်းများ ပံ့ပိုးရေးကိစ္စရပ်များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ တာဆီးကာကွယ် ကုသရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ချင်းပြည်နယ်၏ တည်နေရာအနေအထား၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးအခြေအနေကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ လူနာများ တွေ့ရှိခဲ့ပါက ထားရှိမည့်နေရာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်းနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်ကာလများတွင် ဒေသခံလူထု၏ လူမှုစီးပွားရေးဘဝ ထိခိုက်မှုများအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်း လုပ်ဆောင်နိုင်မည့်အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးနှင့် စစ်လျဉ်း၍

တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီသည် မေ ၂၀ ရက်တွင် ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) နှင့် တွေ့ဆုံရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် “ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး” အပြီးတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးနှင့် စစ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (အငြိမ်းစား) ခင်ဇော်ဦးနှင့် တွေ့ဆုံကာ ကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ သိရှိနိုင်ရန် မြန်မာ့သတင်းစဉ်မှ တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်။

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး(အငြိမ်းစား)ခင်ဇော်ဦး (ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ) (ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးနှင့် စစ်လျဉ်း၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီ)

မေး။ ။ ဒီနေ့အစည်းအဝေးမှာ ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) နဲ့ တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့တဲ့ အကြောင်းအရာများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောပြပေးပါစဉ်မှာ။

ဖြေ။ ။ ဒီနေ့ ၁၀ နာရီမှာ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) က ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ Online Video Conferencing နဲ့ ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘက်ကတော့ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း ဦးဆောင်ပြီး ကော်မတီဝင်များနဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်က အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်တွေ

တက်ရောက်ပါတယ်။ အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ကြီး ဦးလှမော်ဦးကတော့ နေပြည်တော်ကနေ တက်ရောက်ဆွေးနွေးပါတယ်။ CNF ဘက်က လက်ထောက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး(၂) ဆလောင်းထက်နီ ဦးဆောင်ပြီး ဆွေးနွေးကြပါတယ်။

CNF အနေနဲ့ သူတို့ဒေသတွေမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်တာဆီးထိန်းချုပ်ရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး သူတို့ရဲ့အစီအစဉ်နဲ့ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် ဆောင်ရွက်နေမှုတွေကို တင်ပြပါတယ်။ လိုအပ်ချက်တွေကိုလည်း တင်ပြပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဘက်ကလည်း လိုအပ်ချက်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး အဖွဲ့အစည်းအားလုံးနဲ့ ဆွေးနွေးချက်တွေအပေါ်မှာ ပံ့ပိုးကူညီမှုအစီအစဉ်တွေကို ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ဖွဲ့ချင်းစီ ဆွေးနွေးပြီးနောက်မှာ ဒီအရာတွေလည်း အကောင်အထည်ပေါ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ကိုဗစ်-၁၉ နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) ရဲ့ စိုးရိမ်မှုအပိုင်းနဲ့ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေကို သိချင်ပါတယ်။

ဖြေ။ ။ CNF အနေနဲ့ကတော့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စဖြစ်တာ ချင်းပြည်နယ် တီးတိန်မြို့က လူဖြစ်တဲ့အခါ သူတို့ဘက်မှာလည်း တော်တော်စိုးရိမ်မှုရှိပါတယ်။ သာမန်အားဖြင့် ချင်းပြည်နယ်ဟာ ဖွံ့ဖြိုးမှုနည်းနေတဲ့အထဲမှာပါတော့ အဓိကက လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးပါ။ တစ်နေရာနဲ့ တစ်နေရာသွားလာဖို့ ပို့ဆောင်ဖို့ အခက်အခဲအချို့ရှိတာကြောင့် သူတို့အနေနဲ့လည်း စိုးရိမ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သူတို့ဒေသ ထိခိုက်လဒ်ဒဏ်တစ်ပိုက်မှာ အခြေခံပြီးတော့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ တကယ်လို့ သူတို့ဒေသမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ထိတွေ့လူနာ ရောဂါပိုးရှိတဲ့ လူနာတွေ တွေ့ခဲ့လို့ရင် ဘယ်လိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မလဲဆိုတဲ့ နည်းလမ်းတွေလည်း ကျွန်တော်တို့ ဆွေးနွေးကြပါတယ်။ ချင်းပြည်နယ်အစိုးရနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ညှိနှိုင်းပေးပြီးတော့မှ ဟားခါးဆေးရုံလိုနေရာမျိုးကို တင်ပို့ကုသနိုင်မယ့် လမ်းကြောင်းတွေကို ချပြပါတယ်။ ဒါက ကာကွယ်တာဆီးကုသရေး အပိုင်းပါ။

နောက်တစ်ခုကလည်း ကိုဗစ်-၁၉ ကာလနဲ့ အိအလွန်ကာလတွေမှာ ဒေသလူထုရဲ့ လူမှုစီးပွားရေးဘဝ ထိခိုက်မှုတွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ပြန်လည်ထူထောင်မှု စီမံကိန်းတွေ ဆောင်ရွက်ဖို့အတွက် အချက်အလက်တွေ ရယူထားဖို့အတွက် ကျွန်တော်တို့ အကြံပြုပါတယ်။ သူတို့အနေနဲ့ ကလည်း ဒီလိုကိစ္စတွေအတွက် လိုအပ်လာရင် အသုံးပြုနိုင်အောင်ဆီပြီး အခုအချိန်မှာ Data Mapping လုပ်နေပြီဆိုတဲ့ အကြောင်း တင်ပြဆွေးနွေးတာ တွေ့ရတဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာပါတယ်။ သူတို့တွေအနေနဲ့ သူတို့နိုင်သလောက် ဆောင်ရွက်နေတယ်ဆိုတာကို ကျွန်တော်တို့ တွေ့ရပါတယ်။

မေး။ ။ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီအနေနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ နဲ့ ပတ်သက်ပြီး တစ်နိုင်လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု

ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (Nationwide Ceasefire Agreement- NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း မရှိသေးတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ဆောင်ရွက်နေမှုအပိုင်းကိုလည်း သိချင်ပါတယ်။

ဖြေ။ ။ ကချင်ပြည်နယ်မှာဆို လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်ရက်ကပဲ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်ပြီးမှ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့ (PCG) က ဦးဆောင်တဲ့ မြို့လူထု ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်တာဆီးရေးအဖွဲ့တွေနဲ့ ကချင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ (KIO) က ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်နှိမ်နင်း



ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး(အငြိမ်းစား)ခင်ဇော်ဦး (ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ)

ရေးအဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံနိုင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီက ကြားဝင်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။ မေလ ၁၃ ရက်နေ့က ပိုင်းမော်မြို့နယ် နန့်ဆန်ယန်ကျေးရွာအုပ်စု မိုင်းဆပ်ပါကျေးရွာမှာ တွေ့ကြုံပါတယ်။ အဲဒီမှာ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နဲ့ KIO အဖွဲ့တွေ ညှိနှိုင်းပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်တာဆီးရေးလုပ်ငန်းတွေကို အခုထက်ပိုပြီး ထိထိရောက်ရောက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နိုင်တာလည်း တိုးတက်မှုတစ်ခုလို့ ပြောရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဆက်သွယ်ဖို့ ကျန်ရှိနေတဲ့အထဲမှာ ကရင်နီအမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP) ဆိုရင်လည်း ကျွန်တော်တို့ကို ဆက်သွယ်လာပါတယ်။ အခုဆိုရင် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း (၁၀) ဖွဲ့၊ လက်မှတ်မထိုးထားတဲ့ (၈) ဖွဲ့အနက် အဖွဲ့အစည်း (၅) ဖွဲ့နဲ့ အဆက်အသွယ်ရပြီဖြစ်ပါတယ်။

နောက် လွန်ခဲ့တဲ့ရက်ကပဲ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရဲ့ ကျိုင်းတုံ ခရီးစဉ်မှာ အထူးဒေသ(၄) မိုင်းလားနဲ့ ‘ဝ’အထူးဒေသက ခေါင်းဆောင်တွေနဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုတွေ တွေ့ရတာ အများကြီးဝမ်းသာပါတယ်။ မိုင်းလားဒေသမှာ ဆရာဝန်အခက်အခဲရှိတဲ့အတွက် တပ်မတော်ဆေးအဖွဲ့ စေလွှတ်ပေးမယ်ဆိုတဲ့ ကတိအတိုင်း အခုဆိုရင် တပ်မတော်ဆေးအဖွဲ့ဟာ မိုင်းလားကို ရောက်ရှိပြီးတော့မှ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် တားဆီးရေး၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ဆောင်နေတာ တွေ့ရပါတယ်။ စာမျက်နှာ ၇ သို့

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ UNICEF MYANMAR မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကော်မတီလှည့်လည်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မေ ၁၅

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေသည် UNICEF MYANMAR မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကော်မတီလှည့်လည် အဖွဲ့အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ Digital Meeting စနစ်ဖြင့် လက်ခံတွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် အမေ့မိမိတို့ တွင် Overlap မဖြစ်စေရေး ပပျောက်ရေးအတွက် ဒုတိယသမ္မတ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် (၁)ဦးစီး၍ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွား မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမား မည့် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း။

ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက် ကော်မတီဖွဲ့စည်း၍ အဆိုပါကော်မတီ ရေးကို တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အောက်ရှိ လုပ်ငန်းကော်မတီရပ်စဲရန် အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ဥပဒေရေးရာ လုပ်ငန်းကော်မတီပါဝင် ငါးခုတွင် ILO နှင့် ပူးပေါင်းဆောင် ပြီး ၎င်း၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များတွင် ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျန်ရှိသည့် တိုင်း ကလေးအလုပ်သမားနှင့် သက်ဆိုင် ဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ကလေး သည့် ဥပဒေများကို ပြင်ဆင်ခြင်း၊ အလုပ်သမား ပပျောက်ရေးအတွက် အသစ်ရေးဆွဲခြင်းများ၊ ကလေး မိမိတို့နိုင်ငံအစီအစဉ်ဖြင့်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများနှင့် အလုပ်သမားဥပဒေ သုံးသပ်ပြင်ဆင် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း။ ကိုဗစ်-၁၉



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ UNICEF MYANMAR မှ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဌာနကော်မတီလှည့်လည် အဖွဲ့အား Digital Meeting စနစ် ဖြင့် လက်ခံတွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ကပ်ရောဂါကူးစက်မှုနှင့် သေဆုံးမှုများ တွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လက်ရှိ အနေအထားတွင် နည်းပါးသည့် အနေ အထားတွင်ရှိပြီး အခြားနိုင်ငံများနှင့် ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်မှုရှိသည့်အတွက်

လူမှုရေးနှင့် စီးပွားရေးကဏ္ဍများတွင် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုကြောင့် ပြည်တွင်း/ ပြည်ပများတွင် Formal Sector Informal Sector များတွင် အလုပ် လက်ခံ ဖြစ်ပေါ်မည့် အင်အားအခြေ

အနေများနှင့် ပတ်သက်၍ လည်း ကောင်း။ အစိုးရအနေဖြင့် စီးပွားရေး ပြန်လည် နာလန်ထူနိုင်ရေးအတွက် World Bank နှင့် IMF တို့၏ အကူ အညီများဖြင့် စီမံကိန်းများ ချမှတ်

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု အခြေအနေ			
ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူစုစုပေါင်း		ပိုးတွေ့လူနာပေါင်း	
၁၂၉၉၅		၁၈၁	
ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ		သေဆုံးသူ	
၈၉		၆	
စောင့်ကြည့်လူနာ စုစုပေါင်း - ၄၁၄၈			
ရောဂါကင်းစင်၍ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ - ၇၄ ဦး (အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိ)			
* ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ၌ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုနှင့် သေဆုံးသူ စာရင်းဖော်ပြမှု			
စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ပိုးတွေ့ရှိသူ	သေဆုံးသူ
၁	ရန်ကင်း	၁၄၆	၅
၂	ပဲခူး	၇	၁
၃	စစ်ကိုင်း	၇	
၄	ချင်း	၆	
၅	ရှမ်း(ရှေ့)	၃	
၆	မန္တလေး	၃	
၇	ရှမ်း(တောင်)	၂	
၈	ရှမ်း(မြောက်)	၂	
၉	နေပြည်တော်	၂	
၁၀	မွန်	၁	
၁၁	မကွေး	၁	
၁၂	ကချင်	၁	
စုစုပေါင်း		၁၈၁	၆
* အောက်ပါ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများတွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မရှိပါ။			
ပြည်နယ်		တိုင်းဒေသကြီး	
ကယားပြည်နယ်		တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	
ကရင်ပြည်နယ်		ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	
ရခိုင်ပြည်နယ်			
ကိုးကား - ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန		၁၅-၅-၂၀၂၀ ရက်၊ ည (၈)နာရီ	

စာမျက်နှာ ၅ မှ
မေး။ ။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီနဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေ တွေ့ဆုံမှုအခြေ အနေက ဘယ်လိုရှိပါသလဲ။
ဖြေ။ ။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေဟာ တပြည်းပြည်းနဲ့ ကောင်းမွန်လာတယ်။ တိုးတက်လာတယ် ဆိုတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေး ကော်မတီအနေနဲ့ ကလည်း သက်ဆိုင်ရာတိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ အချိန်မရွေး ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။
လာမယ့် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ (မေ ၂၀) ကျရင် ရခိုင်ပြည်

လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) နဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးဖို့ ညှိနှိုင်း ထားပါတယ်။ ကျန်တဲ့အဖွဲ့တွေနဲ့လည်း ကျွန်တော်တို့ တစ်ဖွဲ့ချင်း ဆွေးနွေးပြီးရင် ဒုတိယအကြိမ် ပေါင်းပြီးတော့ ပြန်လည်ဆွေးနွေးမှုတွေ ဆောင်ရွက်ပါမယ်။
မေး။ ။ ကော်မတီအနေနဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ နဲ့ ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတကာအကူအညီရရှိရေး ဆောင်ရွက်နေမှု ကိုလည်း သိချင်ပါတယ်။
ဖြေ။ ။ နိုင်ငံတကာအကူအညီရရှိရေးကိစ္စနဲ့ ပတ်သက် လို့ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းအချို့နဲ့ ကျွန်တော်တို့ ညှိနှိုင်းပူးပေါင်းရေးကော်မတီက ဆွေးနွေးနေပါတယ်။ ဒါတွေဟာ မကြာခင်အချိန်မှာ အကောင်အထည်ပေါ်လာ မယ်လို့ ယုံကြည်မျှော်လင့်ပါတယ်။
ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ - ဖိုးထောင်

၁၅-၅-၂၀၂၀ ရက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ				
စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၁၄၆၀၉၀၂	၃၁၈၀၃၆	၈၇၀၂၅
၂။	စပိန်	၂၇၄၃၆၇	၁၈၈၉၆၇	၂၇၄၅၉
၃။	ရုရှား	၂၆၂၈၄၃	၅၈၂၂၆	၂၄၁၈
၄။	ဗြိတိန်	၂၃၃၁၅၁	၈၈၈၃၆	၃၃၆၁၄
၅။	အီတလီ	၂၂၃၀၉၆	၁၁၅၂၈၈	၃၃၃၆၈
၆။	ဘရာဇီး	၂၀၄၇၉၅	၇၉၄၇၉	၁၄၀၅၈
၇။	ပြင်သစ်	၁၇၈၈၇၀	၅၉၆၀၅	၂၇၄၂၅
၈။	ဂျာမနီ	၁၇၅၁၂၃	၁၅၁၇၀၀	၇၉၃၃
၉။	တူရကီ	၁၄၄၇၄၉	၁၀၄၀၃၀	၄၀၀၇
၁၀။	အီရန်	၁၁၆၆၃၅	၉၁၈၃၆	၆၉၀၂

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ COVID-19 ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်			
၁၅ - ၅ - ၂၀၂၀			
	COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
စင်ကာပူ	၂၆၈၉၁	၅၉၇၃	၂၁
အင်ဒိုနီးရှား	၁၆၄၉၆	၃၈၀၃	၁၀၇၆
ဖိလစ်ပိုင်	၁၂၀၉၁	၂၄၆၀	၈၀၆
မလေးရှား	၆၈၅၅	၅၄၃၉	၁၁၂
ထိုင်း	၃၀၂၅	၂၈၅၄	၅၆
ဗီယက်နမ်	၃၁၂	၂၆၀	၀
မြန်မာ	၁၈၁	၈၉	၆
ဘရူနိုင်း	၁၄၁	၁၃၄	၁
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၂	၁၂၁	၀
လာအို	၁၉	၁၄	၀

နှစ်လကြာ အသွားအလာကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများပြုလုပ်ပြီးနောက် အိတလီအစိုးရ ယူရို ၅၅ ဘီလီယံ ကယ်ဆယ်ရေးအစီအစဉ်စတင်

ရောမ မေ ၁၅
အိတလီအစိုးရသည် နှစ်လကြာ အသွားအလာကန့်သတ်ပိတ်ဆို့မှုများ ပြုလုပ်ပြီးနောက် ယူရို ၅၅ ဘီလီယံကယ်ဆယ်ရေးအစီအစဉ် စတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတကာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ယမန်နေ့က ဖော်ပြလိုက်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ယိမ်းယိုင်သွားသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို ပြန်လည်ကူညီရန်နှင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် အကျပ်အတည်းအတွင်း အသက်ရှင်သန်ရန်ကန့်နေရသော မိသားစုများကို ကူညီပေးရန် ထိုသို့ခွင့်ပြုလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အိတလီနိုင်ငံ ယဉ်ကျေးမှုနှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး ဒါရီယိုဖရန်ဆက်စ်ချီနီက နိုင်ငံစီးပွားတိုးတက်ရေးအစီအစဉ်တွင် အစိုးရက ယူရို ၅၅ ဘီလီယံ ခွင့်ပြုပေးထားကြောင်း၊ ယင်းအနက် ယူရိုလေးဘီလီယံကို ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယူရိုတစ်ဘီလီယံကို ယဉ်ကျေးမှုလုပ်ငန်းတွင် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယမန်နေ့က ပြောကြားလိုက်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ကာလ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်ခြင်း အမိန့်ကြေညာချက်တွင် အခွန်လျှော့ပေးသည့် ဆောင်ရွက်ချက်များ ပါရှိကြောင်း၊ ဟိုတယ်၊ စားသောက်ဆိုင်၊ ခရီးသွားအေဂျင်စီ၊ ပြဇာတ်ရုံနှင့် ရုပ်ရှင်ရုံများအား



အိတလီဝန်ကြီးချုပ် ဂူဆက်ပီကွန်တီ

အခွန်လျှော့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါဆောင်ရွက်ချက်များက ခရီးသွားနှင့် ယဉ်ကျေးမှု လုပ်ငန်းသည် အိတလီနိုင်ငံအတွက် မဟာဗျူဟာအရ

အရေးပါပုံကို အစိုးရအနေဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း ဒါရီယိုဖရန်ဆက်စ်ချီနီက ပြောကြားလိုက်သည်။ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်ခြင်း အမိန့်ကြေညာချက်တွင် ယူရို ၂ ဒသမ ၄ ဘီလီယံအား ခရီးသွားဆုကြေးငွေအဖြစ် အသုံးပြုသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်စဉ်ဝင်ငွေယူရို လေးသောင်းအောက်ရှိ မိသားစုများကို ယူရို ၅၀၀ ထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယူရိုသန်း ၁၅၀ ရှိသော ရန်ပုံငွေတစ်ရပ် ထူထောင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကပ်ရောဂါကြောင့် အခက်အခဲဖြစ်နေသည့် ခရီးသွားအေဂျင်စီများအား ပြည်ပလုပ်ငန်းကုမ္ပဏီများ၏ ဝယ်ယူခြင်းမခံရအောင် ကာကွယ်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍတွင် အိတလီအစိုးရသည် ယူရိုသန်း ၂၀၀ အသုံးပြုကာ ပုဂ္ဂလိက ယဉ်ကျေးမှုလုပ်ငန်းများကို ကူညီပေးသွားမည့်နည်းတူ ယူရိုသန်း ၁၀၀ အသုံးပြု၍ နိုင်ငံပိုင် ပြတိုက်ပေါင်း ၄၀၀ ခန့်ကို ကူညီထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အိတလီအစိုးရသည် ယူရိုသန်း ၁၀၀ အသုံးပြုပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ ယဉ်ကျေးမှုလုပ်ငန်းအား ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုလုပ်နိုင်ရန် ထောက်ခံအားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အိတလီ ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်းများအတွက်လည်း ယူရို ၂၄၅ သန်း ကူညီထောက်ပံ့ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒါရီယိုဖရန်ဆက်စ်ချီနီက ပြောသည်။ ဆင်ဟွာ

ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ အကြီးအကဲ ယခုနှစ်ကုန်တွင် ရာထူးမှ နုတ်ထွက်မည်



ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ရိုဘာတိုအာဇီဗီဒို

ဂျီနီဗာ မေ ၁၅
ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ (ဒဗလ္လူတီအို)၏ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ရိုဘာတိုအာဇီဗီဒိုက ၎င်း၏ရာထူးသက်တမ်းမကုန်မီ ယခုနှစ်ဩဂုတ်လတွင် ရာထူးမှနုတ်ထွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း ယမန်နေ့က ပြောကြားလိုက်သည်။

လာမည့်ဩဂုတ်လတွင် မိမိအနေဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်လာသည်မှာ ခုနှစ်နှစ် ပြည့်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဩဂုတ် ၃၁ ရက်တွင် လက်ရှိရာထူးမှ နုတ်ထွက်ရန် ဆုံးဖြတ်ထားကြောင်း၊ မိမိ၏ ဒုတိယသက်တမ်းသည် တစ်နှစ်တိတိကျသေးကြောင်း ၎င်းက ယမန်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ကြေညာချက်တွင် ပြောကြားလိုက်သည်။

ယခုဆုံးဖြတ်ချက်ကို မိမိအနေဖြင့် လွယ်လွယ်နှင့်ချခဲ့သည် မဟုတ်ကြောင်း၊ အသွားအလာကန့်သတ်ပိတ်ဆို့ထားချိန်နှင့် မိမိ ဒူးခေါင်း ခွဲစိတ်ထားချိန်များတွင် အသေအချာ စဉ်းစားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိမိသားစုနှင့် အချိန်အကြာကြီး ဆွေးနွေးပြီးမှ ယခုဆုံးဖြတ်ချက်ကို ချခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားလိုက်သည်။

ယခုဆုံးဖြတ်ချက်သည် မိမိကိုယ်တိုင် ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြစ်သလို မိသားစုဆုံးဖြတ်ချက်လည်းဖြစ်ကြောင်းယခုလို ရာထူးမှ နုတ်ထွက်မည်ဆုံးဖြတ်ချက်က ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ အကောင်းဆုံး အကျိုးစီးပွားကို ဖြစ်စေမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ ဆင်ဟွာ

ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ အကြီးအကဲ ယခုနှစ်ကုန်တွင် ရာထူးမှ နုတ်ထွက်မည်
ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက် သုံးသိန်းကျော် ရောက်ရှိ

ဝါရှင်တန် မေ ၁၅
ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက်သည် မေ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၃၈ မိနစ်က ၃၀၀၀၇၄ ဦး အထိ ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ဂျွန်ဟော့ကင်းတက္ကသိုလ်သိပ္ပံနှင့် အင်ဂျင်နီယာဌာနမှ သိရသည်။
ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားသူ စုစုပေါင်း ၄၄၀၅၆၈၈ ဦးအထိ မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း အဆိုပါဌာနက ဆက်လက်ဖော်ပြလိုက်သည်။
အမေရိကန် နိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုနှင့် သေဆုံးမှုအများဆုံး နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၄၀၀၅၀၀ ရှိပြီး သေဆုံးသူပေါင်း ၈၅၀၆၆ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။
ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၀၀၀၀ ကျော်ရှိသည့် နိုင်ငံများတွင် ဗြိတိန်၊ အိတလီ၊ စပိန်နှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံတို့ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူ ၂၀၀၀၀ ကျော်ရှိသည့် နိုင်ငံများတွင် ရုရှား၊ ဗြိတိန်၊ စပိန်နှင့် အိတလီနိုင်ငံတို့ ပါဝင်သည်။ ဆင်ဟွာ

စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၂၆၀၉၈ ဦးအထိ မြင့်တက်

စင်ကာပူ မေ ၁၅
စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် မေ ၁၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီအထိ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူ ၇၅၂ ဦး တိုးလာပြီး စုစုပေါင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၂၆၀၉၈ ဦးအထိ မြင့်တက်လာကြောင်း၊ စုစုပေါင်း သေဆုံးသူ ၂၁ ဦးရှိကြောင်း စင်ကာပူကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်းထုတ်ပြန် ဖော်ပြလိုက်သည်။

သတင်းထုတ်ပြန်ဖော်ပြချက်အရ ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူအများစုသည် အဆောင်တွင် နေထိုင်သည့် ပြည်ပမှ အလုပ်သမားများ ဖြစ်ကြသည်။

ဒေသတွင်း ကူးစက်ခံရမှုမှာ နှစ်ခုသာရှိကြောင်း သိရသည်။ ရောဂါကူးစက်ခံရကြောင်း ထပ်မံစစ်ဆေးတွေ့ရှိသူများအနက် ၉၉ ရာခိုင်နှုန်းသည် ယခင်ရောဂါကူးစက်ခံရသူများနှင့် ဆက်သွယ်မှု ရှိကြောင်း စင်ကာပူနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားလိုက်သည်။

စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူအများစုသည် ပြည်ပမှ အလုပ်သမားများဖြစ်ကြောင်း၊ စာရင်းပြုစုချက်အရ စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား နှစ်သိန်းခန့် အလုပ်

သမားသီးသန့်အဆောင်ပေါင်း ၄၃ ခုတွင် အတူတကွနေထိုင်လျက် ရှိကြောင်းနှင့် တခြားသော ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား တစ်သိန်းခန့် သည် အမျိုးမျိုးသော နေအိမ်များတွင် နေထိုင်ကြကြောင်း

သိရသည်။ စင်ကာပူတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါမှ ပြန်လည် သက်သာကောင်းမွန်လာသူ စုစုပေါင်း ၅၉၇၃ ဦး ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ



စင်ကာပူတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုရှိ မရှိ စစ်ဆေးပေးနေစဉ်။

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကျောင်းများ၏ ၈၆ ရာခိုင်နှုန်း ပိတ်ထားခဲ့ခြင်း

တိုကျို မေ ၁၅
ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကပ်ရောဂါကြောင့် အရေးပေါ်ကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ထားသည့်ကာလအတွင်း မူကြိုကျောင်းများနှင့် အခြားကျောင်းများ၏ ၈၆ ရာခိုင်နှုန်း ပိတ်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြုလုပ်သည့် စစ်တမ်းတစ်စောင်တွင် ဖော်ပြလိုက်သည်။
အဆိုပါစစ်တမ်းအရ နိုင်ငံပိုင်နှင့် ဒေသန္တရ အစိုးရကျောင်းများ၏ ၈၇ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပုဂ္ဂလိကကျောင်းများ၏ ၇၆ ရာခိုင်နှုန်း ပိတ်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။
ကျောင်းများ၏ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် မေ ၂၅ ရက်နှင့် ၃၁ ရက်အတွင်း ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ရန် စီစဉ်နေပြီး ၁၆ ရာခိုင်နှုန်းသည် မေ ၂၄ ရက်တွင် ပြန်ဖွင့်ရန်စီစဉ်နေကြောင်း အဆိုပါစစ်တမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ကျန်ရှိနေသည့် ၃ ရာခိုင်နှုန်းအတွက် ဆုံးဖြတ်ချက် မချနိုင်သေးကြောင်း သိရသည်။
အင်န်အိတ်ချီကေ

အာဖရိကတွင် လူပေါင်းသန်း ၂၀၀ ကျော် ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်နိုင်ဟုဆို

ကပ်တောင်း မေ ၁၅

အာဖရိကတွင် အရေးပေါ်အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများ မပြုလုပ်ပါက လူပေါင်း ၁၅၀၀၀၀ သေဆုံးနိုင်ပြီး လူဦးရေသန်းတစ်ထောင်၏ လေးပုံပုံတစ်ပုံခန့် ရောဂါကူးစက်ခံရဖွယ်ရှိသည်ဟု ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့ကြီး၏ လေ့လာမှုများအရ သိရသည်။

သတိပေးခွဲ

မေ ၁၅ ရက်က ထုတ်ဝေသည့် ဂျာနယ်တွင် စာရေးသူများက ဥရောပနှင့် အမေရိကန်တို့ထက် လျော့နည်းပြီး ကူးစက်မှုနှုန်းကို ခန့်မှန်းခဲ့ကြသည်။ သို့သော် အာဖရိကနိုင်ငံများသည် ကူးစက်မှုနှုန်း မြင့်နိုင်ပြီး အများပြည်သူကိုလွှမ်းမိုးနိုင်သည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်ရမည်ဟု သတိပေးခဲ့သည်။

ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ ကျန်းမာရေးစနစ်ကို ကိုဗစ် - ၁၉ က ခြိမ်းခြောက်နေသည်ဟု သတိပေးမှုများ ထွက်ပေါ်ပြီးနောက် ယခုလိုလေ့လာမှု ပေါ်ထွက်လာခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

လူပေါင်း ၁၅၀၀၀၀ အထိ သေဆုံးနိုင်

လူဦးရေ ၂၃၁ သန်းမှာ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်နိုင်ပြီး အများစုမှာ ရောဂါလက္ခဏာ မပြသမျှ ဖြစ်နိုင်သည်။ လူ ၄ ဒသမ ၆ သန်းမှာ ဆေးရုံတက်ရောက် ကုသမှုခံယူရန်လိုအပ်ပြီး လူပေါင်း ၈၉၀၀၀ မှာ ဆိုးဆိုးရွားရွား ရောဂါခံစား ရမည်ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ လူပေါင်း ၁၅၀၀၀၀ အထိ သေဆုံးနိုင်သည်ဟု လေ့လာမှုတွင် ဖော်ပြထားသည်။ အာဖရိကတွင် အိတ်ချီအိုင်ဗီရောဂါ၊ အဆုတ်နာရောဂါ၊ ငှက်ဖျားရောဂါ၊ အာဟာရချို့တဲ့မှုရောဂါတို့ ကုသရာတွင် အကန့်အသတ်ဖြင့် ကုသရသည့်အတွက် ကိုဗစ် - ၁၉ လူနာများကုသရာမှာ အခက်အခဲများ ရှိလာနိုင်ကြောင်း သုတေသီ များက ပြောသည်။

အေအက်ဖီပီ



ကင်ညာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးမှုခံယူရန် စောင့်ဆိုင်းနေကြသူများကို တွေ့ရစဉ်။

အမေရိကန်-တာလီဘန် ငြိမ်းချမ်းရေးစာချုပ်ကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရေး ပါကစ္စတန် တောင်းဆို

အစ္စလာမာဘတ် မေ ၁၅

အာဖဂန်ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမေရိကန်နှင့် တာလီဘန်တို့ကြား သဘောတူညီချက်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး ပါကစ္စတန်နိုင်ငံသည် မေ ၁၄ ရက်က အလေးပေးပြောကြားခဲ့သည်။ အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံအတွင်း ပြည်သူများ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရေးနှင့် ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးတို့အတွက်

အမေရိကန် - တာလီဘန် ငြိမ်းချမ်းရေး သဘောတူညီမှုသည် အထောက်အပံ့ဖြစ်မည်ဟု ပါကစ္စတန်နိုင်ငံက ယုံကြည်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အမေရိကန် - တာလီဘန် ငြိမ်းချမ်းရေးစာချုပ်ကို အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မှသာ အာဖဂန်ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည် ဖြစ်

ကြောင်း ပါကစ္စတန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အာအီရှာဖာဂျတ်က အပတ်စဉ် လုပ်ငန်းစဉ် ရှင်းလင်းတင်ပြမှုတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို တာလီဘန်တို့က ငြင်းဆိုမှုနှင့် တာလီဘန်များ အပါအဝင် စစ်သွေးကြဲအဖွဲ့အစည်းများကို လုံခြုံ

ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်ရန် အာဖဂန်နစ္စတန်အိမ်နီးချင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး မည်သို့ထင်မြင်ယူဆကြောင်း အာအီရှာဖာဂျတ်က ထပ်မံမှတ်တမ်းတောင်းဆိုခဲ့သည်။ အာဖဂန်ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် ပါကစ္စတန်မှ အိမ်ရှင်အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး အဆိုပြုချက် မရှိသေးကြောင်း၊ သို့သော် ပါကစ္စတန်အနေဖြင့် အာဖဂန်ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးအစပြုနိုင်ရေးအတွက် ကူညီလုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

တာလီဘန်နှင့် အမေရိကန်တို့ကြား သဘောတူညီမှုကို ဖေဖော်ဝါရီ နှောင်းပိုင်းတွင် ကာတာနိုင်ငံ၌ သဘောတူလက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ပြီး အာဖဂန်နိုင်ငံအတွင်းရှိ နိုင်ငံခြားတပ်များအပြီးတိုင် ဆုတ်ခွာရေးအတွက် လမ်းကြောင်းပင်ဖြစ်သည်။ အာဖဂန်ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှုကို မတ် ၁၀ ရက်တွင် စတင်ရန် ရက်သတ်မှတ်ခဲ့သော်လည်း တာလီဘန်အကူအညီ သား ၅၀၀၀ ပြန်လွှတ်ပေးရေး အငြင်းပွားမှုများကြောင့် ဆွေးနွေးပွဲကို အခုထိ မစတင်နိုင်သေးပေ။ ဆင်ဟွာ



ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉ ရက်က အမေရိကန်- တာလီဘန် ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတူညီမှုတွင် လက်မှတ်ထိုးရန် တက်ရောက်လာသည့် တာလီဘန် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို တွေ့ရစဉ်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၁၂၀၀၀ ကျော် ရှိလာ

မနီလာ မေ ၁၅

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံတွင် နောက်ထပ် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက်မှာ ၂၅၀၀ ဦး တိုးလာသည့်အတွက် စုစုပေါင်း ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်မှာ ၁၂၀၀၀ ဦး ရှိလာပြီဖြစ်သည်။ ရောဂါကူးစက်ခံရပြီးနောက် ပြန်လည် ကျန်းမာလာသူ အရေအတွက်မှာ ၁၂၃၀၀ ဦး ထပ်တိုးလာသည့်အတွက် စုစုပေါင်း ကျန်းမာလာသူ အရေအတွက်မှာ ၂၄၆၀၀ ဟု ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သို့သော် နောက်ထပ်လူနာ ၁၆ ဦး သေဆုံးသွားသည့်အတွက် စုစုပေါင်း သေဆုံးသူအရေအတွက်မှာ ၈၀၆ ဦးအထိ ရောက်ရှိသွားသည်။ မနီလာမြို့တွင် နေ့စဉ် ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၁၄၄ ဦး သို့မဟုတ် ၆၇ ရာခိုင်နှုန်း တွေ့ရှိရပြီး ကူးစက်ခံရသူ ၃၇ ရာခိုင်နှုန်းမှာ နိုင်ငံ၏ အခြားအစိတ်အပိုင်းများမှဖြစ်ပြီး ၁ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းဒေသမှဖြစ်သည်ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာလရှည်ကြာ ရှိနေခြင်းကြောင့် အမေရိကန်အလုပ်လက်မဲ့ပြဿနာ ပိုမိုပြင်းထန်လာ

ဝါရှင်တန် မေ ၁၅

လွန်ခဲ့သည့် သီတင်းပတ်အတွင်း အမေရိကန် အလုပ်လက်မဲ့ သုံးသန်းကျော်မှာ အလုပ်လက်မဲ့များ ခံစားရသည့် အကျိုးအမြတ်များကို ခံစားနိုင်ရေး တောင်းခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ပိတ်ထားသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအချို့ကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန်အတွက် ပြန်လည်စတင် ခွင့်ပြုခဲ့သော်လည်း ကုမ္ပဏီအများစုသည် ဝန်ထမ်းအများစုကိုလျှော့ချခဲ့ကြသည်။ ကိုဗစ် - ၁၉ စတင်ဖြစ်ပွားပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ စတင်ပိတ်ထားသည့်အချိန်မှစတင်ကာ နှစ်လတာကာလအတွင်း အမေရိကန်မှ လူပေါင်း ၃၆ သန်းမှာ အလုပ်လက်မဲ့ခံစားခွင့်များ လျှောက်ထားခဲ့ကြသည်ဟု မတ် ၁၄ ရက်တွင် အစိုးရက ပြောကြားခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သည့်သီတင်းပတ်အတွင်းကလည်း လူပေါင်း ၈၄၂၀၀၀ မှာ အကူအညီတောင်းခံခဲ့ကြသည်။ ဆယ်စုနှစ်အတွင်း အလုပ်သမားဈေးကွက်သည် အဆိုးရွားဆုံးဖြစ်ခဲ့ပြီး စီးပွားရေးသည် အကျတက်သို့ ဦးတည်ခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သောသီတင်းပတ်အတွင်း အလုပ်လက်မဲ့ အထောက်အပံ့အတွက် အကူအညီတောင်းခံမှုမှာ တဖြည်းဖြည်းချင်း လျော့ကျလာသော်လည်း မတ်လအတွင်း ကိုဗစ် - ၁၉ စတင်ဖြစ်ပွားစဉ်က အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းထက် လေးဆနီးပါး မြင့်တက်နေဆဲဖြစ်သည်။ အလုပ်လက်မဲ့မြင့်တက်လာခြင်းကြောင့် အစိုးရက ခွဲဝေချထားသော အကူအညီများ ပြတ်တောက်သွားမည်ကို စိုးရိမ်နေရသည်။ အစိုးရသည် စီးပွားရေးဆက်လက်ရှင်သန်ရေးအတွက် သုံးထရီလီယံနီးပါးခွဲဝေ ချထားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ပြည်နယ်အစိုးရများသည်လည်း အခွန်ငွေလိုငွေပြုမှုများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။ ထို့ကြောင့် အလုပ်သမားများ လျှော့ချခြင်းနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ ဖြတ်တောက်ခြင်းတို့ ပြုလုပ်သွား ဖွယ်ရှိသည်။ ပီတီအိုင်

ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် ပို့ကုန်ထိန်းချုပ် ဟန့်တားထားခြင်းမှာ ယာယီဖြစ်သည်ဟု ဂျီ - ၂၀ ခေါင်းဆောင်များ ကတိပြု

တိုကျို မေ ၁၅

ကိုဗစ် - ၁၉ ထိန်းချုပ်တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် အဓိက အရင်းအမြစ်ကုန်သွယ်ရေး ပို့ကုန်များအပေါ် ကန့်သတ်မှုမှာ မကြာမီအချိန်အတွင်း ဖယ်ရှားပေးမည်ဟု ဂျီ-၂၀ နိုင်ငံများမှ ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးများသည် မေ ၁၄ ရက်က ကတိပြုခဲ့ကြသည်။ ယင်းကန့်သတ်ချက်များသည် ဖွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိရမည်ဖြစ်ကာ အချိုးအစားမျှတပြီး ယာယီသာဖြစ်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ကမ္ဘာ့ ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၏ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအတိုင်း ဖြစ်ရမည်ဟု ပူးတွဲကြေညာချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြသည်။ ဆေးဝါးများ၊ နှာခေါင်းစည်းများ၊ အသက်ရှူအထောက်အကူပြုကိရိယာများ တင်ပို့မှုတွင် နိုင်ငံနှင့် နယ်မြေဒေသပေါင်း ၈၀ ခန့်တို့သည် ကန့်သတ်မှုများ ထားရှိခဲ့ကြသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် မရှိမဖြစ်လိုအပ်သည့် အရင်းအမြစ်များ ပြတ်တောက်သွားခြင်းမှ အကာအကွယ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ယာယီ

တားမြစ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းလုပ်ငန်းများကြောင့် တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့ရေးတွင် အနှောင့်အယှက် ဖြစ်မည်ကို စိုးရိမ်မှုများ မြင့်တက်လာသည်။ ဆေးဘက်ပစ္စည်း အထောက်အပံ့များကို ချမ်းသာသည့် နိုင်ငံများက အဓိကထုတ်လုပ်သည့်အတွက် ဆင်းရဲသည့် နိုင်ငံ

များအတွက် မမျှတမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ နှင့်ဆက်စပ်သည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများကို ပို့ကုန် တားမြစ်ချက်မှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးရေး စဉ်းစားနေသည်ဟု ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးများက ပြောသည်။ ကျီဒိုနယူးစ်



၂၀၁၉ ခုနှစ်က အိုဆာကာတွင် ဂျီ-၂၀ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးပြုလုပ်စဉ်။

ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

၁။ (၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၌ အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ ပထမအသုတ်နှင့် ဒုတိယအသုတ်စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲခန်းမူနာ (၂၇၉) ခုနှင့် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲခန်းမူနာ (၁၄၈) ခု၊ စုစုပေါင်း (၄၂၇) ခုတွင် -

- COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် မတွေ့ရှိရပါ။

၂။ သို့ဖြစ်ရာ (၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ (၁၈၁) ဦးရှိပါသည်။

၃။ (၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့အထိ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာဟောင်း (old confirmed case)များ၏ ဓာတ်ခွဲ

နမူနာများတွင် (၂)ကြိမ် ဆက်တိုက် ပိုးမတွေ့ရှိသူ အသစ် (၅)ဦး (Case- 65, 67, 115, 116, 117) ရှိခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း (၈၉) ဦးရှိပြီး ၎င်းတို့အနက် (၇၄) ဦးအား ဆေးရုံမှဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ သတ်မှတ်နေရာများတွင် အသွားအလာ ကန့်သတ်၍ ဆက်လက်စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုလျက်ရှိပါသည်။

၄။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအနက် သေဆုံးသူ (၆)ဦး ရှိပါသည်။

၅။ (၁၄-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီမှ (၁၅-၅-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီအတွင်း တွေ့ရှိရသော စောင့်ကြည့်လူနာအသစ် (၆၀) ဦး ရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ	
(၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ ပထမအသုတ်နှင့် ဒုတိယအသုတ်စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမူနာ	(၂၇၉) ခု
(၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲခန်းမူနာ	(၁၄၈) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်) (positive)	(၀) ဦး

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၁၅-၅-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ		
	အသစ်	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (confirmed)	(၀) ဦး	(၁၈၁) ဦး
ကုသမှုခံယူပြီး ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ (recovered)	(၅) ဦး	(၈၉) ဦး
သေဆုံးလူနာ (death)	(၀) ဦး	(၆) ဦး

ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(မန္တလေး)သို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်တားဆီးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများ ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

မန္တလေး မေ ၁၅
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေ သာစံမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမား ဥပဒေစစ်ဆေးရေးဌာန၊ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဦးစီး ဌာနတို့ ပူးပေါင်းပါဝင်သည့် ကျန်းမာ ရေး စံသတ်မှတ်ချက်အရ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများစစ်ဆေးမှု ကြီးကြပ် ရေးနှင့် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ သည် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက

အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ၈၂ လမ်းနှင့် ၈၃ လမ်းကြား၊ လမ်း ၂၀ နှင့် ၂၁ လမ်း ကြားရှိ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက် (မန္တလေး)၏ ရုံးခန်းများနှင့် ပုံနှိပ် စက်ခန်းအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီး ထိန်းချုပ်ရေး အတွက် ကျန်းမာရေး စံသတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက် ထားရှိမှုကို လာရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့သည်။

ထိုသို့ စစ်ဆေးရာတွင် လုပ်ငန်း ခွင်အတွင်း ရောဂါကာကွယ်တားဆီး

ရေးအတွက် အသိပညာပေးစာတမ်းပါ ဗီဒီယိုများ ချိတ်ဆွဲထားရှိမှု၊ နှာခေါင်း စည်းနှင့် မျက်နှာအကာအရံပစ္စည်း များ တပ်ဆင်မှု၊ လက်သန့်ဆေး ရည်၊ လက်ဆေးကန်များထားရှိမှု၊ လက်အိတ်စွပ်ခြင်း၊ အဖျားတိုင်းတာ ခြင်းရှိ၊ မရှိနှင့် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခြောက်ပေခွာ၍ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်ထားရှိမှု စသည့် အခြေ အနေများကို လိုက်လံကြည့်ရှု စစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။

“ကျွန်တော်တို့အဖွဲ့က စက်ရုံ၊

အလုပ်ရုံတွေကို လိုက်လံစစ်ဆေးတဲ့ အခါမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု မရှိစေရေးအတွက် သတ်မှတ်ထားတဲ့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စံသတ်မှတ်ချက် ကိုလိုက်ကျင့်စေဖို့ အဓိကစစ်ဆေး ပါတယ်။ စစ်ဆေးတွေ့ရှိချက်အပေါ် မူတည်၍ အေ၊ ဘီ၊ စီ အဆင့်တွေ သတ်မှတ်ပြီး တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ကို တင်ပြပေးတာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာအောင် ဇော်မြင့် (ရောဂါနှိမ်နင်းရေးဌာန)က ပြောသည်။

အဆိုပါအဖွဲ့က လာရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာတွင် ကိုယ်ပွား သတင်းစာတိုက် (မန္တလေး) မှ တာဝန်ခံစာတည်းမှူး ဦးသန်းဦးနှင့် လက်ထောက်မန်နေဂျာ (ပုံနှိပ်) ဦးအောင်နိုင်စိုးတို့က ပုံနှိပ်စက်ခန်း လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ဝန်ထမ်းများ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် တားဆီး ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးသတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက် ထားရှိပြီးစီးမှု အခြေအနေများအား လိုက်လံရှင်းလင်းပြသခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန(ရန်ကုန်)သို့ နှာခေါင်းစည်း ၅၀၀၀၀ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် မေ ၁၅
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးကာလတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေ မည့် နှာခေါင်းစည်း ၅၀၀၀၀ ကို မေ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ရှိ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာကုန်သွယ်ရေး မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့သို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲသို့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံးမှ Economic & Commercial Counsellor Mr. Tan Shufu ၊ မြန်မာထူးစံကုမ္ပဏီမှ အထွေ ထွေမန်နေဂျာ ဦးမင်းမင်းလတ်၊ မန်နေဂျာ ဦးဟန်လင်းအောင်နှင့် Forland ကားကုမ္ပဏီတို့ပူးပေါင်း၍ နှာခေါင်းစည်း ၅၀၀၀၀ ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ရာ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာကုန်သွယ်ရေး မြှင့်တင်ရေးအဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်နော်မူတာကပေါက် လက်ခံ၍ ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာကို ပြန်လည်ပေးအပ်ခဲ့သည်။ (အပေါ့ပုံ)

ကိုဗစ်-၁၉ကာလတွင် Forland ကားကိုအသုံးပြုနေသော သုံးစွဲသူများအား တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်တို့ရှိ ယင်းတို့၏နေအိမ်များသို့ နှာခေါင်းစည်းများ ကို Forland ကားကုမ္ပဏီမှ မြန်မာထူးစံကုမ္ပဏီနှင့် ပူးပေါင်း၍ ပေးပို့လှူဒါန်း သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်

နေပြည်တော် မေ ၁၅ - နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာနိုင်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကရင် ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချုန်းရွာမည်။



မြန်မာရွှေသရဖူဆောက်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အလှူငွေနှင့် ကျန်းမာရေးသုံးပစ္စည်းများ လာရောက်ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

ပဲခူး မေ ၁၅
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးစိုးဝင်းနှင့် မေ ၁၅ ရက်က မြန်မာရွှေသရဖူ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် မျက်နှာအကာ ၂၀၀၀ တို့ကို လာရောက်ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ရှေးဦးစွာ မြန်မာရွှေသရဖူ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် အသုံးပြုနိုင်ရေး ထောက်ပံ့လှူဒါန်းခြင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် မြန်မာရွှေသရဖူ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းက အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့်

မျက်နှာအကာ ၂၀၀၀ တို့အား ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးဝင်းသိန်းက လက်ခံရယူခဲ့ပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်ကာ ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ မြန်မာရွှေသရဖူ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်သည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကုမ္ပဏီများနှင့် ရေတာရှည်မြို့နယ်များတွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအား ကူညီ

ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသော ကုမ္ပဏီတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားသို့ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးဝင်းသိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး စီမံကိန်းနှင့် တက္ကသိုလ်ဝန်ကြီးဦးညွန့်ရွှေ၊ အစိုးရအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်ဆန်း၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ဆွေ၊ မြန်မာရွှေသရဖူဆောက်လုပ်ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နေသောကာလအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခ ၁၅၀ ယူနစ် ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မေ ၁၅
Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နေသော ကာလအတွင်း ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီလအတွက် အိမ်သုံးအမျိုးအစား လျှပ်စစ်ဓာတ်အား သုံးစွဲမှု ၁၅၀ ယူနစ်အထိကို ငွေကြေးကောက်ခံမှု ကင်းလွတ်ခွင့်(အခမဲ့) ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန နေပြည်တော်၌ ယနေ့မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ကျင်းပရာ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်(လျှပ်စစ်) ဦးစိုးမြင့်က ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။
သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် အရေးကြီး ကာလအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခ ၁၅၀ ယူနစ် လျှော့ချပေးခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဝန်ကြီးဌာနမှ ဧပြီ ၇ ရက်တွင် ပြည်သူ့သို့ အသိပေး တင်ပြချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့မှု အခြေအနေများ၊
နေရာသီကာလအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှုအခြေအနေများ၊ ဓာတ်အားခကောက်ယူမှုစနစ်များ၊ COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နေသော ကာလအတွင်း ဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံများရှိ လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများမှ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညွှန်ကြားချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများ၊ အနာဂတ်ကာလ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးမည့် အခြေအနေများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မီဒီယာများ၏ မေးမြန်းချက်များကို ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။
အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်နှင့် သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများနှင့် သတင်းမီဒီယာ သမားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်နေသောကာလအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခ ၁၅၀ ယူနစ်ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပစဉ်။ သတင်းစဉ်

အသွားအလာကန့်သတ်သည့်နေရာများနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်အားပေးဆောင်ရွက်မည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအတွက် ဆင့်ပွားသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် မေ ၁၅
အမျိုးသားအဆင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဦးဆောင်အဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ အသွားအလာကန့်သတ်သည့် နေရာများတွင် လုပ်အားပေး ဆောင်ရွက်နေသည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် မြို့နယ်များတွင် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုပ်အားပေး ဆောင်ရွက်မည့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ အတွက် ဆင့်ပွားသင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဝန်ထမ်းရုံး၌ ပြုလုပ်သည်။ (ယာဝုံ)



ရက်နေ့တွေမှာ လှိုင်သာယာနဲ့ တာမွေ မြို့နယ်တွေကို နှစ်ရက်ဆက်တိုက် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှုတွေ ဆောင်ရွက်သွားမယ်။ စစ်မယ်အဖွဲ့တွေက တစ်ဖွဲ့မှာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း နှစ်ယောက်၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်း နှစ်ယောက်နဲ့ သက်ဆိုင်ရာ ရာအိမ်မှူး၊ ဆယ်အိမ်မှူးတွေပါမယ်။ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေ ဆိုရင်တော့ သင်တန်းပေးစရာမလိုဘူး။ လုပ်အားပေး စေတနာ့ဝန်ထမ်းတွေ၊ ရာအိမ်မှူးတွေ၊ ဆယ်အိမ်မှူးတွေကတော့ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှုတွေ ဆောင်ရွက်တာ အတော်အားရပါတယ်။ ဒီနေ့ လူမှုဝန်ထမ်းရုံးမှာတော့ မနက်က လူဦးရေ ၃၀၊ နေ့လယ်မှာ လူဦးရေ ၃၀ ကို သင်တန်းပေးတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်တိုင်းမှာဆိုရင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းတွေမှာ လုပ်အားပေးဖို့ စာရင်းပေးထားတဲ့ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဦးရေ ၅၀၀၀ ကျော်ရှိပါတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်း တွေမှာ ပြည်သူလူထု ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်တာ အတော်အားရပါတယ်။ ပိုပြီး ညီညွတ်ညွတ်နဲ့ လုပ်လာတာတွေရှိတယ်။ အားလုံးရဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနဲ့ ကျော်လွှားနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ဆင့်ပွားသင်တန်းတွင် Communication ဆက်သွယ်ပြောဆိုမှု ဆိုင်ရာ၊ စိတ်လှူမှုပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးခြင်း၊ မိမိကိုယ်ကိုယ်ရောဂါကာကွယ် နည်းလမ်းများ၊ PPE လက်တွေ့ အသုံးပြုပုံနှင့် အမှိုက်စွန့်ပစ်ခြင်း၊ ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းရေးတို့ကို ပိုချ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဆင့်ပွားသင်တန်း ပေးသွားမည့် မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်းမှ ဒေါက်တာဝဏ္ဏထွန်းက “မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်းအနေနဲ့ တစ်နိုင်လုံးမှာရှိတဲ့ စေတနာ့ဝန်ထမ်း လုပ်အားပေး ဆရာဝန်တွေကနေ သင်တန်းတွေ ဖွင့်လှစ်ပြီး သင်ကြား ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ဆရာဝန် မဟုတ် တဲ့ စေတနာ့ဝန်ထမ်း လုပ်အားပေး တွေကို သင်တန်းပို့ချတာပါ။ စေတနာ့ ဝန်ထမ်း လုပ်အားပေးတွေကို သင်တန်းပို့ချပေးမယ့် ဆရာဝန်တွေ ကလည်း သင်တန်းတွေ တက်ထား ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နိုင်လုံးမှာရှိတဲ့ မြို့နယ်တွေမှာလည်း ဒီနေ့ကစပြီး သင်တန်းတွေ ပေးနေပါတယ်။ ဒီမှာ တော့ အနောက်ပိုင်းခရိုင်အတွင်းမှာရှိ တဲ့ စေတနာ့ဝန်ထမ်းတွေကို သင်တန်း လာရောက်ပို့ချတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အမှာစကားပြောကြား ဆင့်ပွားသင်တန်း ဖွင့်ပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကိုဗစ်-၁၉ ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန် ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်း ဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံ လင်းက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အမှာစကားပြောကြားပြီး သင်တန်းနည်းပြများက တစ်ဦးချင်း မိတ်ဆက်စကား ပြောကြားသည်။ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးနိုင်ငံလင်းက “ မေ ၁၆ ရက်နဲ့ ၁၇

အများပြည်သူသို့ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ချက်

၁။ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကိစ္စရပ်များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ရောဂါကူးစက်ခံရနိုင်မှု အခြေအနေကို ရှိရာခံဆောင်ရွက်ရာတွင် အထောက်အကူဖြစ်စေရန်အတွက် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေး ICT နည်းပညာအထောက်အကူပြုလုပ်ငန်းအဖွဲ့အနေဖြင့် “စောစောရှာ” Mobile Application ကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၂။ “စောစောရှာ” Mobile Application အား ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများ အပါအဝင်၊ ပြည်သူအများ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သုံးစွဲစေခြင်းဖြင့် ICT နည်းပညာ အထောက်အကူဖြင့် ကူးစက်ခံရနိုင်ခြေရှိသူများကို လည်း ရှာဖွေဖော်ထုတ်နိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ရောဂါကူးစက်ခံရနိုင်မှု အခြေအနေ ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးကိုလည်း များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ ပြည်သူများအနေဖြင့် “စောစောရှာ” Mobile Application ကို မိမိတို့၏ မိုဘိုင်းဖုန်းများတွင် ထည့်သွင်းအသုံးပြုခြင်းဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါ အကျိုးကျေးဇူးများကို ရရှိစေမည်ဖြစ်ပါသည်-

(က) ရောဂါကူးစက်ခံထားရသူနှင့် ထိတွေ့ခဲ့နိုင်မှု အခြေအနေကို နေရာ၊ အချိန်နှင့် ဆက်စပ်၍ သိရှိနိုင်ခြင်း၊

(ခ) ရောဂါကူးစက်ခံထားရသူများ သွားလာခဲ့သည့် နေရာများ စာရင်းကို ဤ “စောစောရှာ” Mobile Application အသုံးပြုသူများအနက်မှ အဆိုပါနေရာများသို့ သွားလာခဲ့သူများကို သတိပေးချက် ဆောင်ရွက်ပေးပို့နိုင်ခြင်းကြောင့် မိမိအနေဖြင့်

ရောဂါ ကူးစက်ခံထားရသူနှင့်အတူ ရှိနေခဲ့ခြင်းနှင့် ထိတွေ့ခဲ့မှု ရှိ/မရှိ တို့ကို ဆောလျင်စွာ သိရှိနိုင်ခြင်း၊

(ဂ) ပုံမှန်နေထိုင်စဉ် အခြေအနေတွင် ဖြစ်စေ Quarantine ပြုလုပ်နေစဉ် ကာလအတွင်းဖြစ်စေ မိမိ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေအား သတင်းပေးပို့နိုင်သဖြင့် လိုအပ်ပါက ကုသမှုအကူအညီကို ဆောလျင်စွာ ရရှိနိုင်ခြင်း၊

၄။ အဆိုပါ “စောစောရှာ” Mobile Application ကို သုံးစွဲရန်အတွက် တယ်လီဖုန်းများအတွင်းသို့ Download ပြုလုပ်ခြင်းအပါအဝင် Application သုံးစွဲခြင်းအတွက် အင်တာနက်သုံးစွဲခကို ပြည်သူများအနေဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်မရှိစေရန် တယ်လီကုန်း အော်ပရေတာများက အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းအပြင် အပိုဆောင်းအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၃၁) ရက်နေ့အထိ ဤ Application အား ရယူသုံးစွဲသူများကို တစ်လ သက်တမ်းရှိသော 1GB အင်တာနက်အခမဲ့ အသုံးပြုခွင့်ကိုလည်း ခွင့်ပြုပေးသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

၅။ သို့ဖြစ်ပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် COVID-19 ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကိစ္စရပ်များအတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေရေးအတွက် “စောစောရှာ” Mobile Application အား ဖော်ပြပါ ဝက်ဘ်ဆိုက် www.sawsawshar.gov.mm နှင့် Operator များက ခွင့်ပြုသတ်မှတ်ထားသည့် နည်းလမ်းများဖြင့် အခမဲ့ရယူ၍ မိမိတို့၏ မိုဘိုင်းဖုန်းများတွင် ထည့်သွင်း အသုံးပြုကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

၆။ ၎င်း Mobile Application မှ ကောက်ခံရရှိသော အချက်အလက်များကို ရယူဆောင်ရွက်ရာတွင် တစ်ဦးချင်းစီ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ထုတ်ဖော်သွားမည် မဟုတ်ဘဲ၊ COVID-19 အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါကို ထိန်းချုပ်ကာကွယ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသည့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်းတွင်သာ အသုံးပြုရန် ရယူခြင်း ဖြစ်ပြီး အခြား မသက်ဆိုင်သည့်နေရာများတွင် လုံးဝ (လုံးဝ) အသုံးပြုမည် မဟုတ်ပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ

SMS Promotion Message

သင်နှင့် သင့် မိသားစု လုံခြုံစိတ်ချစေရေးအတွက် သင်သွားရောက်ခဲ့သည့် ပတ်ဝန်းကျင်တွင် COVID-19 ကူးစက်နိုင်မှု အခြေအနေကို သိရှိနိုင်ရန် “စောစောရှာ” Application အား ဖော်ပြပါ www.sawsawshar.gov.mm တွင် အခမဲ့ Download ရယူသုံးစွဲ၍ တစ်လသက်တမ်းရှိ 1GB အင်တာနက် အသုံးပြုခွင့်ကို အခမဲ့ရယူလိုက်ပါ။

သံတောင်ကြီးမြို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးကော်မတီမှ နေအိမ်ပြင်ပသွားလာပါက နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ရန်အတွက် အသိပညာပေးဆောင်ရွက်

သံတောင်ကြီး မေ ၁၅

အတွက် ပြည်သူများအနေဖြင့် နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားလာပါက နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ကြရန်အတွက် နေ့စဉ် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် မေ ၁၀ ရက်မှစတင်ပြီး နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ခြင်းမပြုဘဲ သွားလာခြင်း၊ ဈေးရောင်းဈေးဝယ် ပြုလုပ်နေသူများ တွေ့ရှိပါက ဒဏ်ငွေ တစ်ထောင်ကျပ်နှင့် ညီမျှသော နှာခေါင်းစည်းများ ဝယ်ယူစေခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။

ထိုသို့ အသိပညာပေးဆောင်ရွက်ရာတွင် သံတောင်ကြီးမြို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ပျံ့နှံ့မှု မရှိစေရေး

အတွက် ပြည်သူများအနေဖြင့် နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားလာပါက နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ကြရန်အတွက် နေ့စဉ် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် မေ ၁၀ ရက်မှစတင်ပြီး နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်ခြင်းမပြုဘဲ သွားလာခြင်း၊ ဈေးရောင်းဈေးဝယ် ပြုလုပ်နေသူများ တွေ့ရှိပါက ဒဏ်ငွေ တစ်ထောင်ကျပ်နှင့် ညီမျှသော နှာခေါင်းစည်းများ ဝယ်ယူစေရေး ပြစ်ဒဏ်ချမှတ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ပါက ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေအရ အရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇော်မိုးအောင်၊ မြို့နယ်ဆရာဝန် ဒေါက်တာ စည်သူစန်းနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးကော်မတီဝင်တို့က ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စောမင်းသား(ပြန်/ဆက်)



ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်ဌာနများနှင့် ကုန်သည်လုပ်ငန်းများတွင် ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

ပွင့်ဖြူ မေ ၁၅

အတွင်းရှိ ဆန်စက်၊ ဆီစက်၊ တွင်းခုံ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပွင့်ဖြူမြို့နယ် အတွင်းရှိ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများ၊ အလုပ်ဌာနများနှင့် ကုန်သည်လုပ်ငန်းများတွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ သတ်မှတ်ထားသော အကြံပြုချက်များနှင့်အညီ စနစ်တကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိ/မရှိ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခြင်းကို မေ ၁၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီက တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်ဆန်း၊ မြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးပြည့်ဖြိုးကျော်နှင့် လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းသို့ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာတွင် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်ဆန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပွင့်ဖြူမြို့နယ် ကုန်းစောင်းကျေးရွာအုပ်စု

ကျန်းမာရေးအထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ထားမှု ရှိ/မရှိ၊ လိုအပ်ပါက အလုပ်သမားတစ်ဦးချင်းစီ၏ ဆက်သွယ်ရန် လိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်များ ပြုစုထားခြင်း ရှိ/မရှိစသည့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ စစ်ဆေးခြင်းပုံစံ အချက်အချက်အလက်ဖြင့် လိုက်လံကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်ဆန်းနှင့် လုပ်ငန်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ကော်မတီဝင်များက သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များနှင့် ကိုက်ညီသော စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်ဌာနများကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ အလုပ်ရုံ မှု ရှိ/မရှိ နှင့် သတ်မှတ်အကွာအဝေး နေရာ ထိုင်ခင်းများ စီစဉ်ထားမှု ရှိ/မရှိ၊ အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမားများ အလုပ်လုပ်ကိုင်ရာတွင် နှာခေါင်းစည်း၊ လက်အိတ်နှင့် မျက်နှာအကာများ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ထားခြင်း သိရသည်။

ရဲဝင်းနိုင်(ညောင်ဦး)



ကိုဗစ် - ၁၉ Call Center ဖွင့်လှစ်ထားရှိ

နေပြည်တော် မေ ၁၅

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးတွင် အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဆက်သွယ်ရေးဌာနကြားမှူးဦးစီးဌာနတို့ ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် ဆက်သွယ်ရေး အော်ပရေတာ လေးခု၊ Blue Ocean ကုမ္ပဏီတို့ ပူးပေါင်း၍ COVID-19 Call Centerအား နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၈ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၄၃ ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်များအသင်းမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်း ဆရာဝန် ၁၇ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀ ဖြင့် ဧပြီ ၈ ရက်မှစတင်၍ ဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဟားခါးမြို့၌ ချင်းပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်ရုံးအဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်လျက်ရှိ

ဟားခါး မေ ၁၅
ချင်းပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံ အာစီသုံးထပ်ကို ပြည်ထောင်စု၏ ခွင့်ပြုချက်ရရှိခဲ့ပြီး ဖြင့် ဟားခါးမြို့ မြို့သစ်ရပ်ကွက်တွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်၏ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုမှာ ၁၀၀ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်၍ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်၏ လုပ်ငန်းပြီးစီးမှုမှာ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း တာဝန်ခံ အင်ဂျင်နီယာ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်အေးခိုင်မွန်ထံက သိရသည်။

အဆိုပါ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံကို ၂၉-၁၂-၂၀၁၈ ရက်က စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အဆောက်အအုံ၏ အကျယ်အဝန်းမှာ အလျား ပေ ၁၂၀၊ အနံပေ ၁၄၀ ရှိ RC သုံးထပ်ဖြစ်ကာ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အဆောက်အအုံ ဦးစီးဌာန တည်ဆောက်ရေး



အဖွဲ့(၂) အဆောက်အအုံအထူး အဖွဲ့(၆) အဆောက်အအုံမှာ ဟားခါး-ဖလမ်း-က တာဝန်ယူ တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်ရုံး အဆောက်အအုံမှာ ဟားခါး-ဖလမ်း-က တာဝန်ယူ တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့်အတူ မြို့တော်၏ ဂုဏ်ကို ဖော်ဆောင်နိုင်တော့မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ) မြိုင်နိုင်စိုး (ပြန်/ဆက်)

အထက-ပူတာအိုတွင် နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင် နှစ်ဆောင် တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်လျက်ရှိ

ပူတာအို မေ ၁၅
ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့နယ် ကောင်ကထောင်ရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း(ပူတာအို)တွင် ကျောင်းသားဦးရေအရ မတ် ၈ ရက်မှစတင်၍ အာစီသုံးထပ်အဆောင်နှစ်ဆောင်ကို တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း အထက(ပူတာအို) ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးဆိုင်ခွဲထံက သိရသည်။

ပူတာအိုမြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူဦးရေ ၂၄၅၀ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိရာ ကျောင်းဆောင် လိုအပ်မှုရှိခြင်းကြောင့် ကျောင်းသားဦးရေအရ ဌာနမှချပေးသည့် အခန်း ရစ်ခန်းပါဝင်သော အာစီသုံးထပ်ကျောင်းဆောင်နှင့် အခန်းခြောက်ခန်း ပါဝင်သော RC နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင်များကို ဆောက်လုပ်နေကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကျောင်းဆောင်များကို ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် ငွေလှည့်ငွေရင်းများဖြင့် တင်ဒါအောင်ကုမ္ပဏီမှ တာဝန်ယူဆောက်လုပ်လျက်ရှိပြီး ယခုအခါ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းပြီးစီးနေပြီသည်။

ပူတာအိုမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွက် ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်မည့် တိုးချဲ့ကျောင်းဆောင်များနှင့် ဝန်ထမ်း အိမ်ရာအဆောက်အအုံများ စုစုပေါင်းလုပ်ငန်း ၁၇ ခုကို အခြေခံပညာဦးစီးဌာန အတွက် ခွင့်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။

ဆန်းညွန့်(ပူတာအို)

ပင်လယ်ပြင် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာသင်တန်း ငါးမဖမ်းရရာသီသုံးလတွင် သင်ကြားပေးမည်

ရန်ကုန် မေ ၁၅
ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းဆီးမှု တားမြစ်ထားသည့် ဇွန်လမှ ဩဂုတ်လအထိ ထိုသုံးလ၌ ပင်လယ်ပြင်ဘေးကင်းလုံခြုံရေး ဆိုင်ရာသင်တန်းများကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့်အညီ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးမည်ဖြစ်သည်။

ပုံမှန်အားဖြင့် ယခုလနောက်ဆုံးပတ်မှာ မြန်မာ့ ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းရေးယာဉ်များ ကမ်းသို့ပြန်ဝင်ရောက် လေ့ရှိသော်လည်း လက်ရှိဖြစ်ပွားနေသည့် ကမ္ဘာ့ကပ် ရောဂါနှင့် ငါး၊ ပစ္စန်းဈေးကွက် အခက်အခဲတို့ကြောင့် မေလဆန်းပိုင်းမှစကာ ပင်လယ်ပြင်ငါးဖမ်းစက်လှေများ ဝင်ရောက်လျက်ရှိရာ ၎င်းလှေလုပ်သားများ ပင်လယ်ပြင် ဘေးကင်းလုံခြုံရေးလက်တွေ့လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနက ငါးမဖမ်းရရာသီသုံးလတွင် လစဉ်သင်တန်းများ ပို့ချနိုင်ရန် ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။

“CLOSE SEASON သုံးလမှာ လူစုလူဝေးလည်း မဖြစ်အောင် တစ်ကြိမ်ကို လူဦးရေ ၂၀ နဲ့ ပင်လယ်ပြင်ဘေးကင်း လုံခြုံရေးသင်တန်းကို ပေးမှာပါ။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းရုံးမှာဖြစ်စေ၊ ဆိပ်ခံတွေမှာဖြစ်စေ ပေါ့ပေါ့ပါးပါးနဲ့ နေရာတစ်ခုမှာ ဖွင့်လှစ်ဖို့ ပြင်ဆင်နေပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါက်တာ ဒေါ်ယဉ်ယဉ်က ပြောသည်။

ယခင်က ရန်ကုန် ကြို့ကုန်းငါးသိပ္ပံဌာန လေ့ကျင့်သင်ကြား ပေးလေ့ရှိပြီး ယခုအခါ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနဖြစ်စေ၊ ဆိပ်ခံများတွင်ဖြစ်စေ သင်ကြားပေးမည် ဖြစ်ပြီး ပင်လယ်ပြင်တွင် ဘေးအန္တရာယ် ကြုံတွေ့ရပါက ကာကွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တစ်ကြိမ်လျှင် သင်တန်းသား ၂၀ ဖြင့် နှစ်ရက်သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငါးဖမ်းရာ သီပေါတိုချိန်၌ ငါးဖမ်းသင်တန်းများ ခေါက်တင်ပြုပြင်ခြင်း၊ နေရပ်ဒေသသို့ပြန်၍ အနားယူခြင်းရှိရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် ရေလုပ်သားများစိုးရိမ်မှုမရှိစေရန် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသအလိုက် ငါးဖမ်းသင်တန်းများ ပြန်လည်လုပ်ငန်းများကို ဖျားနာမှု မရှိကြောင်း ထောက်ခံမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း နှင့် ပင်လယ်ပြင်ဘေးကင်းလုံခြုံရေးသင်တန်းကို ဇွန်လ ဆန်းပိုင်းတွင် ရေလုပ်သားများအား သင်ကြားပေးမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သန်းထိုက်

ကျေးလက်ဒေသ ပွဲပြီးတိုးတက်ရေးအတွက်

ကျေးဇူးပြု ရာနယ် ထွက်ရှိ

၁၅-၅-၂၀၂၀ ရက်နေ့ထုတ် အတွဲ(၁၇)၊ အမှတ်(၁၀)တွင်

- တားဆီးကုန်သိမ်းမှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ရိတ်သိမ်းချိန်လွန် လိုက်နာစရာများ
- လုံခြုံစိတ်ချရသော တားဆီးကုန်သွယ်လုပ်ငန်းအတွက် အားထားစရာ အော်ဂဲနစ်သဘာဝမြေဩဇာများ
- ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေရှိသော မွေးမြူရေး အခြေခံ သဘောတရား
- ပြည်တွင်းမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်တစ်ခုဖြစ်သည့် နွားနို့လုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးနှင့် တွေ့ဆုံခြင်း
- ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကပ်ရောဂါက ငတ်မွတ်ခေါင်းပါးမှုကို ဖြစ်စေနိုင်သလား
- ယာသီးနှင့် (ကုန်းသီးနှင့်) များအခြေခံစိုက်ပျိုးရေးပညာ
- ငရုတ်သီးနှင့် ကျန်းမာရေးဆက်စပ်မှု အပါအဝင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ သုတရသ စုံလင်စွာဖြင့် ထွက်ရှိပြန်ပါသည်။

တစ်စောင် (၂၀၀) ကျပ်

အမြို့မြို့အနယ်နယ်ရှိ မြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ရုံးများတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

DKY Journal

ဆောမြို့နယ် ကြိမ်ချောင်းကျေးရွာတွင် သောက်သုံးရေဂါလန် ၂၂၀၀ လှူဒါန်း

ဆော မေ ၁၅
ဂန့်ဂေါခရိုင် ဆောမြို့နယ် ကျင်းလိန်ကျေးရွာအုပ်စု ကြိမ်ချောင်းကျေးရွာတွင် သောက်သုံးရေ ရှားပါးမှုကြောင့် ကျေးရွာနေပြည်သူများ သောက်သုံးရေဖူလုံစွာ သုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် ယမန်နေ့က ပေါက်မြို့နယ် ရေကျော်ကျေးရွာ အမှတ်(၃) အဝေရာဘုန်းတော်ကြီးသင်ပညာရေးကျောင်းမှ ဆရာတော်ဦးကောဏ္ဍည ဦးဆောင်၍ ဆောမြို့နယ် ကျေးလိန်ကျေးရွာ ပရဟိတလူငယ်များက ရေသယ်ယာဉ် နှစ်စီးဖြင့် သောက်သုံးရေ ဂါလန် ၂၂၀၀ ကို အဆိုပါ ကျေးရွာရှိ ရေလှောင်အုတ်ရေကန်အတွင်း ဖြည့်တင်း လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်မျိုးသန့်(ဆော)

အမုန်းစကားမပြောရ။

တစ်ပါးသူ၏ လူမျိုး၊ နိုင်ငံ၊ ဘာသာရေး၊ ဒေသ၊ ကျား/မ လိင်ကွဲပြားမှု၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ခံယူမှု၊ မသန်စွမ်းသူများနှင့် နာတာရှည်ရောဂါဖြင့် ကျန်းမာရေးချို့တဲ့နေသူများကို အကြောင်းမဲ့ဖြစ်စေ၊ ထိခိုက်နာကျင်စေလိုသောကြောင့်ဖြစ်စေ တိုက်ရိုက်တိုက်ခိုက်သော အမုန်းစကားများကို Facebook မှ ပယ်ဖျက်ပါသည်။



ကိုရီးယား - မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ သံတမန်ဆက်ဆံရေး (၄၅)နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အား ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုအပ်ပါသည်။



ပြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၂၀) ကျင်းပသည့်တရားမကျင့်မှုအမှတ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် တရားမကျင့်မှုအမှတ် ၂၀

ပြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) တရားမကျင့်မှုအမှတ်-၁၉

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတနှင့်ထွက်ကုန်ကွင်းစောင့်ကြည့်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၂) လူနေရပ်ကွက်အမှတ်-ကြီးပွားရေးရပ်ကွက်၊ ကြီးပွားရေး(မြောက်ပိုင်း)ရပ်ကွက်၊ ပြည်ထောင်စုရိပ်မွန်အိမ်ရာ၊ ပိတောက်လမ်း၊ အိမ်အမှတ်(၁၂)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉၃)၊ အကျယ်အဝန်း(၆၀၀၀ x ၆၀၀၀) ရှိ ဒေါ်မျိုးမျိုးသွင် (၁/တမန(နိုင်)၀၈၁၂၀၁) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အဦးအပါအဝင်အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးကို ရောင်းချပိုင်ခွင့် ရှိသူ အမည်ပေါက်ပိုင်ရှင် ဒေါ်မျိုးမျိုးသွင် ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေက ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ဦးသိန်းလွင် ၁၂/သယက(နိုင်)၀၂၆၆၂၂ ဒေါ်အေးမြမြမြတ်ခင် ၁၂/မရက(နိုင်)၀၈၄၉၉၂ နှင့် သက်ဆိုင်သူများသို့စေရန် ကြေညာခြင်း

ပြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) မော်လမြိုင်ခရိုင်တရားရုံးတော်၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ် တရားမကျင့်မှုအမှတ်-၁၁၁

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာချက် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၉၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၀၇၇/က၊ မောင်းမကန်ကမ်းသာလမ်း၊ အကျယ်အဝန်း (အလျားပေ ၂၀ x အနံပေ ၆၀)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၂၇၅ ရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်မှာ ဒေါ်တင်အေး ၁၂/မရက(နိုင်)၀၉၄၄၇၇ အမည်ပေါက်ဖြစ်ပါသည်။

ဖခင်အမည်မှန် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ အထက (၆) သာကေတ၊ သတ္တမတန်းမှ မောင်ဟိန်းတေ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးသိန်းထွေး ၁၂/လကန(နိုင်)၀၂၁၉၂၀၁ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖခင်အမည်မှန် မွန်ပြည်နယ်၊ မုဒုံမြို့၊ မြို့မ (၂) ရပ်ကွက် အမက (ကျော့သပြေ) စတုတ္ထတန်းမှ မအိသစ်၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးဝင်းနိုင် ၀၁/မဒန(နိုင်)၂၀၂၄၄၄ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၁၁/ဧရာဝတီမြစ်) မြေကွက်အမှတ် (၁-၄၄)၊ မြေဧရိယာ ၀ ဒသမ ၀၀၂၄၆၅ ရှိ နှစ်(၆၀)ဂရန်မြေကွက်မှာ ဒေါ်အေးအေး (၁၁)မြို့အောင်မြင် ဖိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့် (နိုင်)၁၄၇၄၂၄၂ အမည်ပေါက်ပါမိမိမြေကွက်အား ခေါ်စေရန်အတွက် ကြေညာခြင်း

အသိပေးကြေညာခြင်း ၁၄-၅-၂၀၂၀ ရက်တွင် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ Zaw Zaw ဖေ့ဘတ်အကောင့်မှ Kyae Myaung အကောင့်အား tagတွဲလျက် "Alliance Stars ကုမ္ပဏီလီမိတက် (နေပြည်တော်)တန့် (၇၀)တာဝန်ခံ (ဦးမင်းရွှေ)မှ စပါးဖိုး မပေးပါသဖြင့် ကုမ္ပဏီသူငွေကြေး သိစေရန်" ဟူသောဖော်ပြချက်ကို ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြင့် ပူးတွဲဖော်ပြကာ လွှင့်တင်ခဲ့ရာ ယင်းပြုလုပ်မှုသည် ဦးမင်းရွှေ (၁၁)မြို့အောင်မြင် ၁၂/လသန(နိုင်)၀၀၀၁၇၇ ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို များစွာထိခိုက်နစ်နာစေသဖြင့် Zaw Zaw ဖေ့ဘတ်အကောင့်ပိုင်ရှင် အဆိုပါလွှင့်တင်ဖော်ပြထားသည်ကို ဖြုတ်သိမ်းပေးရန်နှင့် ဦးမင်းရွှေအား အတိအလင်းပြန်လည်ဝန်ချတောင်းပန်ရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အလိမ္မာ စာမှတ်ရုံ

ဇနီးဖြစ်သူသို့စေရန် မြဝတီမြို့ အမှတ် (၃)ရပ်ကွက်၊ စစ်မှောင်မောင်လမ်း၊ ကျွန်းတော် ဦးကျော်ကျော် ၃/ကကရ(နိုင်)၀၅၉၉၆၈၈၈၈ ဒေါ်အေးသန်းမြင့် ၃/မဝတ(နိုင်)၀၆၉၅၉၅၁၁၁၁ ၂၀၁၇ခုနှစ်တွင် မိခင်နေအိမ်သို့ သွားရောက်ရာမှ ယနေ့အထိ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခြင်းမရှိပါသဖြင့် ဇနီးအဖြစ်မှ မသက်ဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတင်းစာပါသည့်ရက်မှစ၍ နှစ်ပတ်အတွင်း လာရောက်ဆက်သွယ်ပါရန်နှင့် ဆက်သွယ်ခြင်းမရှိပါက ဥပဒေအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။

ပြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) မော်လမြိုင်ခရိုင်တရားရုံးတော်၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ် တရားမကျင့်မှုအမှတ်-၁၁၁

အသိပေးကြေညာခြင်း ၁၄-၅-၂၀၂၀ ရက်တွင် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ Zaw Zaw ဖေ့ဘတ်အကောင့်မှ Kyae Myaung အကောင့်အား tagတွဲလျက် "Alliance Stars ကုမ္ပဏီလီမိတက် (နေပြည်တော်)တန့် (၇၀)တာဝန်ခံ (ဦးမင်းရွှေ)မှ စပါးဖိုး မပေးပါသဖြင့် ကုမ္ပဏီသူငွေကြေး သိစေရန်" ဟူသောဖော်ပြချက်ကို ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြင့် ပူးတွဲဖော်ပြကာ လွှင့်တင်ခဲ့ရာ ယင်းပြုလုပ်မှုသည် ဦးမင်းရွှေ (၁၁)မြို့အောင်မြင် ၁၂/လသန(နိုင်)၀၀၀၁၇၇ ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို များစွာထိခိုက်နစ်နာစေသဖြင့် Zaw Zaw ဖေ့ဘတ်အကောင့်ပိုင်ရှင် အဆိုပါလွှင့်တင်ဖော်ပြထားသည်ကို ဖြုတ်သိမ်းပေးရန်နှင့် ဦးမင်းရွှေအား အတိအလင်းပြန်လည်ဝန်ချတောင်းပန်ရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အမျိုးသားလွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း

အမျိုးသားလွတ်တော်ရုံး COVID-19 ကာကွယ်ရေးအတွက် Auto Disinfection Passage System ဖြင့် အလိုအလျောက် ဆေးဖျန်းပေးသည့်စက်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ တက်ရောက်



အမျိုးသားလွတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း စိုးလျှပ်စစ် ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မင်းထွန်းက COVID-19 ကာကွယ်ရေးအတွက် အလိုအလျောက် ဆေးဖျန်းပေးသည့် စက်များ လှူဒါန်းမှုကို လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်စဉ်။

နေပြည်တော် မေ ၁၅
အမျိုးသားလွတ်တော် ရုံးတွင် အသုံးပြုရန်အတွက် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်း Auto Disinfection Passage System ဖြင့် အလိုအလျောက် ဆေးဖျန်းပေးသည့် စက်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားလွတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် စိုးလျှပ်စစ် ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်မင်းထွန်းက Covid-19 ကာကွယ်ရေးအတွက် Auto Disinfection Passage System ဖြင့် အလိုအလျောက် ဆေးဖျန်းပေးသည့် စက်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ အမျိုးသားလွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပြန်လည်ပေးအပ်သည်။
အခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားလွတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ အမျိုးသား လွတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်ဌာနများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆက်လက်စစ်ဆေးမည့် ညွှန်ကြားချက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန
စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်ဌာနများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆက်လက်စစ်ဆေးမည့်ညွှန်ကြားချက်
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ကဆုန်လပြည့်ကျော် ၉ ရက်
(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ မေလ ၁၅ ရက်)

၁။ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကပ်ရောဂါအဖြစ် ထုတ်ပြန်ထားသော Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ရောဂါအား ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်ဌာနများကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ သတ်မှတ်ချက်၊ အကြံပြုချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်း ရှိမရှိကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များသည် သက်ဆိုင်ရာ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်ဌာနများကို ၂၀-၄-၂၀၂၀ ရက်နေ့မှ ၃၀-၄-၂၀၂၀ ရက်နေ့အတွင်း စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ပြီး သတ်မှတ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီမှသာ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် သက်ဆိုင်ရာ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ အလုပ်ဌာနများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်မည့် ကာလအား ၁၅-၅-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပါကြောင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁

လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း ပိုမိုအားကောင်းကာ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းအဆင့် ရောက်ရှိနိုင်

နေပြည်တော် မေ ၁၅
ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အရှေ့တောင်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် ဆက်လက်တည်ရှိနေပြီး ပိုမိုအားကောင်းလာကာ ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်း၌ မုန်တိုင်းငယ်အဆင့်သို့ လည်းကောင်း၊ မေ ၁၆ ရက် ညပိုင်းတွင် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းအဆင့်သို့လည်းကောင်း ရောက်ရှိနိုင်သည်။
အဆိုပါ လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် မုန်တိုင်းငယ်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိပြီးနောက် ကနဦးတွင် အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားပြီး မေ ၁၇ ရက် နောက်ပိုင်းတွင် မြောက်- အရှေ့မြောက်ဘက်သို့ ကွေ့ကာ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းသို့ ရွေ့လျားနိုင်သည်ဟု ခန့်မှန်းရပါသည်။

ဦး/ဇလ

ဆေးပစ္စည်းကိရိယာ ဥပဒေကြမ်း စာ » ၉

နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနက ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများအတွက် စားနပ်ရိက္ခာ ထောက်ပံ့ပေး စာ » ၁၀

ကိုရီးယား၊ အမေရိကန်၊ ဗြိတိန်၊ အီတလီ၊ ကာတာ၊ အင်ဒိုနီးရှားနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့တွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့

နေပြည်တော် မေ ၁၅
နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင် လေယာဉ်များပျံသန်းမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းထားခြင်းကြောင့် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးတွင် ပိတ်မိ၍ အခက်အခဲကြုံတွေ့နေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးအမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံရှိ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတို့နှင့် ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။
ယနေ့တွင်လည်း ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၆၈ ဦးနှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံ၊ အီတလီနိုင်ငံ၊ ကာတာနိုင်ငံ၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံတို့၌ အခက်အခဲ ဖြစ်နေကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၆၃ ဦး စုစုပေါင်း ၁၃၁ ဦးတို့အား စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၆



နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ (၁)နှစ်တာ

မြန်မာ့အလင်း
စနေ၊ မေ ၁၆၊ ၂၀၂၀



ပြည်သူ့က တစ်ခဲနက်ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သော ပြည်သူ့အစိုးရ၏ သက်တမ်းမှာ လေးနှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ လေးနှစ်တာကာလအတွင်း နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနယ်ပယ်အသီးသီးတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိစေရန် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများပြုလုပ်ကာ နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အားကြီးမာန်တက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ပြည်သူ့အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများမှာ အားလုံးကောင်းမွန်အောင်မြင်ပါသည်ဟူ၍ မဆိုနိုင်သေးသည့်တိုင် သိသာထင်ရှားစွာ မြင်တွေ့နိုင်သည့် အောင်မြင်မှုများ၊ မမြင်တွေ့နိုင်သည့် အောင်မြင်မှုများ၊ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရုန်းကန်နေရဆဲလုပ်ငန်းစဉ်များဟူ၍ တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ စတုတ္ထ (၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်သူများအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် မှတ်တမ်းပြုတင်ပြအပ်ပါကြောင်း။

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရ၏ စတုတ္ထ (၁)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုများ

ဆောင်းပါး - နန္ဒာဝင်း၊ ဓာတ်ပုံ - တာရာ

ဘားအံမြို့၏ တောင်ဘက် ၇ မိုင်ခန့် အကွာ တည်ရှိသည့် ဇွဲကပင်တောင်သည် နိုင်ငံတကာခရီးသွားများ စိတ်ဝင်တစား လာရောက်လေ့လာ လည်ပတ်ရာနေရာ တစ်ခုဖြစ်သည်။ ဇွဲကပင်တောင်သည် ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင် အထက် ၂၃၇၂ ပေ မြင့်ပြီး ကရင်ပြည်နယ်၏ အမှတ်အသား တစ်ခုဖြစ်သည်။

ဇွဲကပင်တောင်သို့ တက်ရန်နှင့် ဆင်းရန် အတွက် ခလောက်နွဲ့ကျေးရွာဝင်ပေါက်နှင့် လှေခိုဥယျာဉ်ဝင်ပေါက်ဟူ၍ရှိပြီး လှေခို

ဥယျာဉ်ဝင်ပေါက်သည် သံလွင်တံတားနှင့် နီးသောကြောင့် ခရီးသွားအများဆုံးဝင်ရောက် လေ့ရှိသည်။

ဇွဲကပင်တောင်တည်ရှိရာ ကရင်ပြည်နယ် သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အရှေ့တောင်အရပ်တွင် တည်ရှိပြီး အရှေ့မှအနောက် မိုင် ၇၀၊ မြောက်မှ တောင် ၃၂၆ မိုင် ရှည်လျားသည်။ နယ်နိမိတ် ထိစပ်မှုအနေဖြင့် မြောက်ဘက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ကယားပြည်နယ်၊ အရှေ့ဘက် တွင် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် မိုင်ပေါင်း ၃၁၂ မိုင် ထိစပ် လျက်ရှိသည်။ တောင်ဘက်တွင် မွန်ပြည်နယ်

နှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ အနောက်ဘက် တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မွန်ပြည်နယ်တို့နှင့် နယ်နိမိတ်ထိစပ်လျက်ရှိသည်။

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ခရိုင် လေးခုရှိ၍ မြို့နယ် ၃၈ နှစ်မြို့နယ်၊ မြို့ ၁၁ မြို့၊ ရပ်ကွက်ပေါင်း ၈၆ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ၃၇၆ အုပ်စု၊ ကျေးရွာပေါင်း ၂၀၉၇ ရွာနှင့် လူဦးရေ ၁၆ သိန်း ကျော်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး ကရင်၊ မွန်၊ ဗမာ၊ ပအိုဝ်းစသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဦးတင်နေထိုင်လျက်ရှိသည်။

အချစ်ပို (ခ) သို့



ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်

- ❑ ကရင်ပြည်နယ်၏ အဓိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့် ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံကျသော လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန် စေရန် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ
- ❑ မြဝတီမြို့နယ်စပ် ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုပမာဏမှာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြီးဆုံး ကုန်စည်ဖလှယ်ရေးဌာနတစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်



သံဖြူဇရပ် - ဘုရားသုံးဆူလမ်းပေါ်ရှိ မက္ကသာချောင်းတံတား တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

အချုပ်ပိုင် (က) မှ

စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ

ကရင်ပြည်နယ်တွင် စပါးနှင့် ပဲ၊ ပြောင်းစသည့် သီးနှံများကို အဓိက စိုက်ပျိုးလေ့ရှိသည်။ ထို့ပြင် ပိုးချည်ထည်ထုတ်လုပ်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဘားအံ - ကမော့ကပို(မျိုးသန့်ခြံ) တွင် ပိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် မတ်လမှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ပိုးစာပင် စိုက်ပျိုးခြင်းနှင့် ပိုးမွေးမြူခြင်း လုပ်ငန်းကို ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် JICA တို့ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ပိုးစာပင် စိုက်ပျိုးခြင်းလုပ်ငန်းကို စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ကရင်ပြည်နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဂျပန် နိုင်ငံရှိ နည်းပညာရှင်များပူးပေါင်း၍ ပိုးမွေးမြူခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများကို စမ်းသပ်ကာလ အဖြစ် မွေးမြူခဲ့ရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၅ ရက်မှစတင်၍ ပိုးဥပေါင်း ၁၀၆၀၀၀ ကို လေးကြိမ် မွေးမြူနိုင်ခဲ့သည်။ ပိုးအိမ်အစို ၁၄၁ ဒဿမ ၅ ကီလိုနှင့် ပိုးအိမ်အခြောက် ၅၇ ဒဿမ ၈၃၇ ကီလို ထွက်ရှိခဲ့ပြီး ထွက်ရှိလာသော ပိုးအိမ်အစို တစ်ကီလိုလျှင် ငွေကျပ် ၆၅၀၀ နှင့် ပိုးအိမ်အခြောက် တစ်ကီလိုလျှင် ငွေကျပ် ၁၆၂၅၀ နှုန်းဖြင့် ရောင်းချနိုင်ခဲ့သည်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတွင် အခြေခံအဆောက်အအုံတစ်ခုဖြစ်သည့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးသည် အဓိက အရေးပါသည့် ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည်။ ကရင်ပြည်နယ်သည် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် နယ်နိမိတ်ချင်း ဆက်စပ်လျက် ရှိပြီး အရှေ့ - အနောက် စီးပွားရေးစင်္ကြံ အာဆီယံလမ်းမကြီး (East-West Economic Corridor ASEAN Road) ပေါ်တွင် တည်ရှိသည်။

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ကောင်းမွန်မှု မြို့ပြ/ကျေးလက်ဒေသမကျန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်ရာ ကရင်ပြည်နယ်၏ အဓိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည့် ကုန်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အခြေခံကျသော လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်စေရန် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ဦးစားပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ မြဝတီမြို့ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု ပမာဏမှာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြီးဆုံး ကုန်စည်ဖလှယ်ရေးဌာနတစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။

မြဝတီမြို့နယ်ရှိ သောင်ရင်းမြစ်ကိုဖြတ်၍



၅-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် အိန္ဒူ - ကော့ကရိတ်လမ်းအပိုင်း ကတ္တရာကွန်ကရစ်အပွန်းခံလွှာ ခင်းနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ဖောက်လုပ်ထားသည့် အကျယ် ၁၇ ဒဿမ ၂ မီတာနှင့် အရှည်မီတာ ၇၆၀ ရှိ မြန်မာ - ထိုင်း ချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ်(၂)ကို ထိုင်းဘက် ငွေသန်း ၃၉၀၀ ဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၃၀ ရက်တွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လ ၁၉ ရက် တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ထိုင်း နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်တို့က ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အိန္ဒူ - ကော့ကရိတ်လမ်းကို အာဆီယံ၊ မဟာမဲခေါင်ဒေသခွဲ၏ စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ယာဉ်အမျိုးမျိုးအတွက် သင့်လျော်သည့် ကတ္တရာကွန်ကရစ်လမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ADB တို့မှ ချေးငွေ စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လမ်းဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူ၍ အရှည် ၆၆ ဒဿမ ၄ ကီလို မီတာ၊ အကျယ် ၁၀ မီတာကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၉ ရက်မှစတင်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ကတ္တရာကွန်ကရစ် အခြေခံလွှာလောင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ၊ လမ်းထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများ၊ Road Safety လုပ်ငန်းများကို သာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျန်ရှိသည့် ၂၉ ဒဿမ ၉၂ ကီလိုမီတာ ကတ္တရာ

ကွန်ကရစ် အခြေခံလွှာခင်းခြင်းလုပ်ငန်း၊ တံတား ၁၀ စင်းနှင့် ရေပြွန် ၃၈ စင်း တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းတို့ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေလအတွင်း ပြီးစီးအောင် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ထံမှ သိရသည်။

ထို့ပြင် ဂျိုင်း(ကော့ကရိတ်) တံတားသစ် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို JICA (ODA) Loan ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီချေးငွေဖြင့် ဂျပန် ယန်း သန်း ၄၇၀၀ ကျော်နှင့် မြန်မာငွေကျပ် သန်း ၂၆၀၀၀ ကျော် တန်ဖိုးရှိ ယာဉ်တစ်စီးချင်း ခွင့်ပြုတန် ၆၀ ခံနိုင်ဝန်ဆုံ လိုင်းတွင်ပုံစံရှိသော သံမဏိကွန်ရက်ပြားများဖြင့် တည်ဆောက်ထားသော သုံးခန်းတွဲ ကြိုတင်အားဖြည့် သံကွန်ကရစ် ကြိုးဆင်းတံတားကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလ ၃ ရက်မှ စတင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ရာ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

(၄)နှစ်တာကာလအတွင်း စာသပြင် - အိန္ဒူလမ်း၊ မုဒုံ - မြဝတီ (မဲသရော - လှိုင်ကွယ် အပိုင်း)လမ်း၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီး - တဂေး - ခုတ်ခွား - ကျိုက်ခုံလမ်း၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီး - ချောင်းဆုံ (ဘုရားသုံးဆူ)လမ်း၊ တံတားအနေဖြင့် မုဒုံ - မြဝတီလမ်းပေါ်ရှိ လှိုင်ကွယ်ချောင်း

ကူးတံတား၊ သံဖြူဇရပ် - ဘုရားသုံးဆူလမ်း ပေါ်ရှိ ဇမိချောင်းတံတား၊ အနန်းကွင်းတံတား၊ ဆင်ပြေးချောင်းတံတား၊ မက္ကသာချောင်း တံတားနှင့် ဖာပွန် - ကမမောင်း ဝါးတိုးတော လမ်းပေါ်ရှိ ချောင်းညီနောင်တံတားတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

မွေးမြူရေးကဏ္ဍ

ကရင်ပြည်နယ်သည် နိုင်ငံတော်မှ ချမှတ်လျက်ရှိသည့် မူဝါဒများကို အခြေခံ၍ လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မွေးမြူရေးကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် မွေးမြူသူများ ထိုက်သင့်သည့် အကျိုးအမြတ်ရရှိစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ကျွဲ/နွားများကို ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ တရားဝင် တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၉ ရက်တွင် ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည်။

ထို့အတူ တစ်နိုင်ငံပု တစ်နိုင်ငံသို့ တိရစ္ဆာန်များ ကုန်သွယ်မှုပြုရာတွင် နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ လိုအပ်သည့် စစ်ဆေးမှုများကို ပြုလုပ်ပြီး ထိန်းသိမ်းစောင့်ကြည့်ခြင်းဖြင့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် တိရစ္ဆာန်ကူးစက်ရောဂါများကို ထိန်းချုပ်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကော့ကရိတ် မြို့ တိရစ္ဆာန်ရောဂါထိန်းချုပ်စောင့်ကြည့်ရေး စခန်းကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ စခန်းကို ၂၀၁၈ - ၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စု ဘတ်ဂျက်ရန်ပုံငွေကျပ် ၅၅၄ ဒဿမ ၇၁၆ သန်းဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး တိရစ္ဆာန်ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်း၊ စစ်ဆေးပြီး ကြောင်းထောက်ခံချက် လက်မှတ်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် Animal Quarantine Certificate ထုတ်ပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတကာ စံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ စခန်းတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးပါက ကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံနှင့် တရားဝင် ကုန်သွယ်မှုဖြစ်စေရန်အတွက် ကမ္ဘာ့တိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးအဖွဲ့(OIE)မှ ချမှတ်ထားသော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ဆည်မြောင်းကဏ္ဍ

ကရင်ပြည်နယ်သည် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အဓိကထားဆောင်ရွက်နေရသည့် ပြည်နယ်ဖြစ်သည့်အတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် စိုက်ပျိုးမြေဖော်ထုတ်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် သောက်သုံးရေများ လုံလောက်စွာပေးဝေခြင်း၊ ရေကြီးနစ်မြုပ်မှုမှ ကာကွယ်ပေးခြင်း၊ ရေတံခါးပြုပြင် တည်ဆောက်ခြင်း၊ လျှို့ဝှက်ဆည်များနှင့်

တိမ်ကောနေသော အင်းများ ပြန်လည်တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့က ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစောင့်ရှောက်ရေးကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းနိုင်စေရန်၊ ဒေသခံပြည်သူများ၏ စားဝတ်နေရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေပြီး လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်လာနိုင်စေရန် ရည်မှန်း၍ ဆည်မြောင်းတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း လုပ်ငန်း ၄၀၆ ခုတွင် အကျိုးပြုစေကာ ၇၈၄၂၅ ဧကကို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးကဏ္ဍ

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း တိုးတက်ရေးအတွက် အမျိုးသားဓာတ်အားစနစ်၊ ဆိုလာစနစ်နှင့် ဒီဇယ်စနစ်တို့ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယခုအခါ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားသုံးစွဲမှု တိုးတက်မြင့်မားလာသည်နှင့်အမျှ ကျေးရွာပေါင်း ၂၀၉၇ ရွာတွင် (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း ကျေးရွာပေါင်း ၁၀၇၁ ရွာနှင့် အိမ်ထောင်စု ၃၀၈၄၀ စုကို ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သဖြင့် ၅၁ ဒဿမ ၀၇ ရာခိုင်နှုန်း တိုးချဲ့ဓာတ်အားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ပြည်နယ်အတွင်း ဗို့အားပြည့်စုံစွာဖြင့် ဖြန့်ဖြူးနိုင်ရေးအတွက် (၆၆/၁၁)ကေစီဓာတ်အားလိုင်း ၁၀၇ ဒဿမ ၁၈၇ မိုင်၊ (၃၃/၁၁) ကေစီ ၁၃၉ ဒဿမ ၆ မိုင်၊ (၁၁)ကေစီ ၅၈၂ ဒဿမ ၁၂၉ မိုင်နှင့် ၀ ဒဿမ ၄ ကေစီ ၇၄၀ ဒဿမ ၂၈ မိုင်တို့ကို ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ကရင်ပြည်နယ် မြဝတီခရိုင်နှင့် ကော့ကရိတ်ခရိုင်တို့ကို ဓာတ်အားစနစ်ဖြင့် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန်အတွက် ၂၃၀ ကေစီ မော်လမြိုင် - မြဝတီ ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် မြဝတီ(သယ်နန်းညီနောင်) ဓာတ်အားခွဲရုံကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် မတ်လ ၁၉ ရက်တွင် စတင်ဓာတ်အား လက်ခံရရှိခဲ့ပြီး ကော့ကရိတ်မြို့တွင် ၆၆ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၁၇ ဒဿမ ၅ မိုင်နှင့် ၆၆/ ၁၁ ကေစီအေ ၁၀ အမ်စီအေ ကော့ကရိတ်ဓာတ်အားခွဲရုံမှ ကော့ကရိတ်မြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများ၊ မြဝတီ(သယ်နန်းညီနောင်) - မြဝတီ ၆၆ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၈ ဒဿမ ၇၉၇ မိုင် နှင့် ၆၆/ ၁၁ ကေစီအေ / ၁၀ အမ်စီအေ မြဝတီ ဓာတ်အားခွဲရုံမှ မြဝတီမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်အချို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများ၊ ကော့ကရိတ်- ကြာအင်းဆိပ်ကြီး ၆၆ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၄၁ ဒဿမ ၄၈ မိုင်နှင့် ၆၆/ ၁၁ ကေစီအေ/ ၁၀ အမ်စီအေ ကြာအင်းဆိပ်ကြီး ဓာတ်အားခွဲရုံမှ

အချုပ်ပိုင် (က) သို့



ဘားအံမြို့နယ် မာလာရိုးမှ အဆင့်မြင့်လယ်ယာမြေသို့ ရေသွင်း/ ရေနုတ်မြောင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

အချုပ်ပိုင် (ခ) မှ

ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများကို ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင် ခဲ့သည်။

ထို့အတူ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ် အိန္ဒြေကျေးရွာအနီးတွင် သထုံ - မော်လမြိုင် ၂၃၀ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်းမှ ၈ ဒဿမ ၄၁ မိုင်နှင့် ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေစီ (၂x၅၀) အမိစွဲအေ ဆွဒန်(ဘားအံ)ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံကို ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်အစိုးရ ရန်ပုံငွေဖြင့် Control Building နှင့် ခွဲရုံအဝင်လမ်းများကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ်လမှစတင်၍ တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။ ကျန်ဓာတ်အား လိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံကို ၂၀၂၀ - ၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စုအစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် အပြီးတည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ကရင်ပြည်နယ် ပိုင်ကျိုမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများ ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန် အတွက် လှိုင်းဘွဲ့(ချမ်းသာ) - ပိုင်ကျို ၃၃ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၁၉ မိုင်နှင့် ၃၃ ကေစီ Outgoing Switch (2)Set Incoming Switch Bay (1)Set နှင့် ပိုင်ကျိုတွင် ၃၃/၁၁ ကေစီ/၅ အမိစွဲအေ ဓာတ်အားခွဲရုံ ၁ ခုကို ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် JICA - II အစီအစဉ်ဖြင့် ဓာတ်အားလိုင်းဆွဲခြင်းလုပ်ငန်းများ စတင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့်အပြင် ကရင်ပြည်နယ် မဲလန်ကျေးရွာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသကို ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန်အတွက် ၃၃ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၇ ဒဿမ ၅ မိုင်နှင့် ၃၃/၁၁ ကေစီ/၅ အမိစွဲအေ မဲလန်ဓာတ်အားခွဲ ရုံကို ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်နယ်အစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ဓာတ်အားခွဲရုံတို့ကို စတင်တည်ဆောက်လျက် ရှိသည်။

ဘောဂလီဓာတ်အားခွဲရုံကို တည်ဆောက် ခဲ့ပြီး ဘောဂလီမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာ များ၊ ဘားအံ(စက်မှုဇုန်) - လှိုင်းဘွဲ့ (ချမ်းသာ) ၆၆ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၁၃ ဒဿမ ၆၄ မိုင်နှင့် လှိုင်းဘွဲ့(ချမ်းသာ) ၆၆/၃၃/၁၁ ကေစီ (၁၀+၁၀) အမိစွဲအေ ဓာတ်အားခွဲရုံကို လှိုင်းဘွဲ့မြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာ၊ ပိုင်ကျိုမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများ၊ လှိုင်းဘွဲ့(ချမ်းသာ)- မြိုင်ကြီးငူ ၃၃ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၂၅ ဒဿမ ၂၄ မိုင်နှင့် ၃၃/၁၁ ကေစီ/၅ အမိစွဲအေ မြိုင်ကြီးငူ ဓာတ်အားခွဲရုံ တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး မြိုင်ကြီးငူနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများကို ဓာတ်အား စတင်ဖြန့်ဖြူးပေး နိုင်ခဲ့သည်။

လှိုင်းဘွဲ့(ချမ်းသာ) - ကမ်းနီ ၃၃ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်းကို ၃ ဒဿမ ၂၅ မိုင်နှင့် ၃၃/၁၁ ကေစီ / ၅ အမိစွဲအေ ကမ်းနီဓာတ်အားခွဲရုံ တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် ကမ်းနီ ကျေးရွာ အပါအဝင် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများ၊ လှိုင်းဘွဲ့(ကမ်းနီ) - ကမမောင်း ၃၃ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၁၆ မိုင်၊ သံလွင်မြစ်ကျော် တာဝါတိုင် လေးတိုင်နှင့် ၃၃/၁၁ ကေစီ/၅ အမိစွဲအေ ကမမောင်း ဓာတ်အားခွဲရုံတို့ကို တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ကမမောင်းမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများ၊ လိပ်သို ၃၃ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်း ၂၄ ဒဿမ ၀၅ မိုင်နှင့် ၃၃/၁၁ ကေစီ/၅ အမိစွဲအေ လိပ်သိုဓာတ်အားခွဲရုံ တို့ကို တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး လိပ်သိုမြို့နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများကို ဓာတ်အား စတင်ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ပုဂံလိက အစီအစဉ်ဖြင့် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ် အနန်းကွင်းကျေးရွာ၌ ဆိုလာ (၂၈၀ ကေစီအေ) နှင့် ဒီဇယ် (၄၀၀ ကေစီအေ) Hybrid ဓာတ် အားပေးစနစ်ဖြင့် မီးအသုံးပြုသူ ၁၅၀ ခန့်၊ တံခွန်တိုင်ကျေးရွာအပါအဝင် ကျေးရွာပေါင်း ၁၇ ရွာတွင် နေထိုင်သော မီးအသုံးပြုသူ ၂၅၀၀ ကို ၇၅၀ ကေစီအေ ဒီဇယ်ဂျင်နရေတာ လေးလုံးဖြင့် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးထားလျက် ရှိသည်။



၁၉-၃-၂၀၁၉ ရက်တွင် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးနိုင်ခဲ့သည့် ၂၃၀/၆၆/၁၁ ကေစီ (၁၀၀)အမိစွဲအေ မြဝတီပင်မဓာတ်အားခွဲရုံ။

မြို့ပြသာယာလှပရေးလုပ်ငန်းများ

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း မြို့ပြသာယာ လှပရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် (၄)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဒေသခံပြည်သူများ အပန်းဖြေ နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ ဘားအံမြို့ ကမ်းနားလမ်း ညဈေး တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် မြို့ပြအင်္ဂါရပ်နှင့်အညီ ဖြစ်စေရေးအတွက် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်ရှိ အောင်ဆန်းခန်းမ၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်ရှိ ဇမိခန်းမနှင့် သံတောင်ကြီးမြို့နယ်ရှိ ပယ်ခန်းမတို့ကို အကြီးစားပြုပြင် တည်ဆောက်ပေးနိုင်ခဲ့ သည်။

လူထုဖွံ့ဖြိုးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ကရင်ပြည်နယ်သည် (၄)နှစ်တာကာလ အတွင်း လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုးတက်ပြောင်းလဲလာ သည့်အပြင် ပြည်သူတို့၏ အကျိုးစီးပွားဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်လာမှုအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိသည့် လူထုဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကရင်ပြည်နယ် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၅၀ တွင် စီမံကိန်းထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၀၀၅၉ သန်းဖြင့် လမ်း၊ တံတားလုပ်ငန်း ၄၂ ခု၊ ရေရရှိရေး လုပ်ငန်း ၁၇၁ ခု၊ စာသင်ကျောင်း တိုးချဲ့/ပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်း ၂၂၆ ခု၊ မီးလင်းရေး လုပ်ငန်း ၃၃ ခု၊ ကျန်းမာရေးအဆောက်အဦ လုပ်ငန်း ၀၆ ခု၊ ကျေးရွာအစည်းအဝေးခန်းမ ၃၂ ခုနှင့် အခြားလုပ်ငန်း သုံးခုကို ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က အကောင်အထည်ဖော် တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

ထို့အတူ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၇၁ ရွာတွင် စီမံကိန်းထောက်ပံ့ငွေကျပ်သန်း ၇၃၇၀ ဖြင့် လမ်း၊ တံတားလုပ်ငန်း ၂၈၃ ခု၊ ရေရရှိရေးလုပ်ငန်း ၂၉ ခု၊ စာသင်ကျောင်း တိုးချဲ့/ပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်း ၉၀၊ မီးလင်းရေး လုပ်ငန်း ၂၉ ခု၊ ကျန်းမာရေးအဆောက်အဦ လုပ်ငန်း သုံးခု၊ ကျေးရွာအစည်းအဝေးခန်းမ ၁၀ ခုနှင့် အခြားလုပ်ငန်း ခြောက်ခု၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာ ၅၃ ရွာတွင် စီမံကိန်း ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၅၈၀၁ သန်းဖြင့် လမ်း၊ တံတားလုပ်ငန်း ၂၈၆ ခု၊ ရေရရှိရေး လုပ်ငန်း ၀၆ ခု၊ စာသင်ကျောင်း တိုးချဲ့/ပြင်ဆင် ခြင်းလုပ်ငန်း ၅၈ ခု၊ မီးလင်းရေးလုပ်ငန်း သုံးခုနှင့် ကျေးရွာအစည်းအဝေးခန်းမ ၁၁ ခု ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့သည်။

အိမ်ရာတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများ

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ သင့်လျော်ကောင်းမွန်သော အိမ်ရာများတွင် နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုး ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ စီမံကိန်းများ ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိရာ (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း ဝန်ထမ်း အိမ်ရာ ၇၁ လုံးတွင် အခန်းပေါင်း ၄၂၂ ခန်း၊ အငှားအိမ်ရာ ၇၆ လုံးတွင် အခန်းပေါင်း ၁၄၂ ခန်းနှင့် အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းအရောင်းအိမ်ရာ သုံးလုံးတွင် အခန်းပေါင်း ၄၈ ခန်းတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင် ခဲ့သည်။

စက်မှုဇုန်ဆောင်ရွက်မှု

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားများနှင့် တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများ စားဝတ်နေ ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ အဆင် ပြေချောမွေ့ရေးအတွက် ဘားအံစက်မှုဇုန် အတွင်း ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ ဖိတ်ခေါ်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ တရုတ်နိုင်ငံမှ လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ သည့် Filu Tex Co.,Ltd တွင် ဝန်ထမ်း ၂၇၇၇ ဦးကို ခန့်ထားပြီး ၎င်းကုမ္ပဏီမှ ထွက်ရှိသည့် အထည်များကို ဟောင်ကောင်၊ တရုတ်၊ စပိန်နှင့် ဥရောပနိုင်ငံများသို့ တင်ပို့လျက်ရှိရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ဝင်ငွေအမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၅၀၈၇၇၀ ဒဿမ ၉၉ ရရှိခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ပြည်တွင်း၌ အသုံးပြုနိုင်ရန် အတွက် SKK ကာလာအမိုးပြားထုတ်လုပ်မှု စက်ရုံမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ဝင်ငွေကျပ် ၂ သန်းကျော်နှင့် Kyaw 3 ကော်ပစ္စည်းမျိုးစုံ ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ဝင်ငွေကျပ် ၃၂၇ သန်း ရရှိခဲ့သည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့အစည်းများသို့ ထောက်ပံ့

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား ငြိမ်းချမ်းရေးလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များဖြစ်သည့် KNU, DKBA, KNU/KNLA(PC) အဖွဲ့များကို ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အထောက်အကူပြုစေရန်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးအရ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသော မိသားစုများကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန်နှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်မိသားစုများ ဝင်ငွေပိုမိုတိုးတက်စေရန်၊ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိစေရန်နှင့် ဒေသတွင်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် တစ်ဖက်

တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူဖြစ်စေရန် အတွက် ရည်ရွယ်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့အစည်း များ၏ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန်အတွက် ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့၊ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ ၁၉ ဖွဲ့ကို နှား ၇၀၇ ကောင်၊ ဆိတ် ၂၃၉၁ ကောင်၊ ပက် ၁၅၃၄ ကောင်၊ ဘဲအကောင် ၃၀၀၊ ကျွဲ ၁၁၅ ကောင်၊ ဒေသကြက် ကောင်ရေ ၁၀၈၆၀ နှင့် ဥ/အသားစားကြက်ကောင်ရေ နှစ်သောင်းတို့အတွက် ငွေကျပ် ၁၉၇၂၆ သိန်း တို့ကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ထို့အပြင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများဖြင့် တစ်နိုင်တစ်ပိုင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့အနေဖြင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ဝဥ၊ ဖာလာ၊ ကော်ဖီ၊ နဂါးမောက်၊ ကျွဲကော၊ နန္ဒင်း၊ မိုးစပါး၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်း၊ ကြက်မောက်၊ ပိန်းညှနှင့် ပဲတီစိမ်း စသည့် စိုက်ပျိုးသီးနှံများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၆၆၀ ကို ထောက်ပံ့ ပေးခဲ့သည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအထိ မြဝတီမြို့နယ် ထီးဝါးပလောကျေးရွာရှိ မွေးမြူ ရေးစခန်းနှင့် ကြာအင်းဆိပ်ကြီး မြို့နယ် ဘုရားသုံးဆူမြို့ ထိခိုင်းကျေးရွာတို့ကို စပါး၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်းနှင့် ပဲတီစိမ်း ဧက ၅၀ စီနှင့် ကျွဲကော သုံးဧကအတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၂၇၀ ဒဿမ ၈၂၅၉ သိန်းစီ၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ထိုကော်ကီး နော်တယာမြိုင်ဒေသရှိ စပါးဧက ၁၀၀၊ ကျွဲကော ၁၀ ဧက၊ ရော်ဘာ ၂ ဒဿမ ၅ ဧကနှင့် ပိုးစာပင် ၇ ဒဿမ ၅ ဧကအတွက် ငွေကျပ် ၁၅၅ ဒဿမ ၀၇၅ သိန်း အသီးသီး ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍ

ကရင်ပြည်နယ်သည် သဘာဝ တောတောင်အလှအပများ၊ တိုင်းရင်းသား တို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများ ပေါကြွယ်ဝပြီး ခရီးသွားဧည့်သည်များအတွက် လေ့လာကြည့်ရှု အပန်းဖြေစရာနေရာများဖြင့် ပြည့်စုံသော ဒေသတစ်ခုဖြစ်သည့်အလျောက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်များ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုမိုများပြားစွာ လာရောက်လည်ပတ်လျက်ရှိသည်။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပိုမိုတိုးတက်လာ သည့်အတွက် ဒေသခံပြည်သူများ၏ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း

များနှင့် တစ်နိုင်တစ်ပိုင်လုပ်ငန်းများ ပိုမို တိုးတက်မြင့်မားလာကာ ပြည်နယ်၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းကဏ္ဍတွင် အဓိက ကျသော လုပ်ငန်းတစ်ခုအဖြစ် ခိုင်မာစွာ ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်း

ကရင်ပြည်နယ်တွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၌ လိုင်စင်ရဟိုတယ် ၁၆ လုံးရှိခဲ့ရာမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် လိုင်စင်ရဟိုတယ် ၄၃ လုံးဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၌ ပြည်တွင်း ခရီးသွား ၇၇၅၉၄၆ ဦးနှင့် ပြည်ပခရီးသွား ဧည့်သည် ၁၅၉၇၄၉ ဦး လာရောက်လည်ပတ် ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်အထိ ပြည်တွင်းခရီးသွား ၁၀၃၉၄၆၆ ဦးနှင့် ပြည်ပခရီးသွား ၂၆၅၆၅၈ ဦး လာရောက်လည်ပတ်ခဲ့သဖြင့် ကရင် ပြည်နယ် ၏ ဟိုတယ်လုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် ၁၆၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် ပြည်တွင်းခရီးသွား ၃၄ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ပြည်ပ ခရီးသွား ၆၆ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးတက်လာ ခဲ့သည်။

တိုးတက်လာသော ခရီးသွားလုပ်ငန်း ကဏ္ဍနှင့်အညီ ဝန်ဆောင်မှုကောင်းများကို ပံ့ပိုးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဟိုတယ်ဝန်ဆောင်မှု ဒေသဆိုင်ရာ ဧည့်လမ်းညွှန်အခြေခံ အင်္ဂလိပ်စာအခြေခံနှင့် Guest List Information Management System အစရှိ သည့် သင်တန်းများကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခဲ့ရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ အထိ သင်တန်း ၂၃ ကြိမ်နှင့် သင်တန်းသား ၂၀၀၀ ကျော်ကို သင်ကြားပို့ချပေးနိုင်ခဲ့သည်။

အလားတူ လူထုအခြေပြုခရီးသွား လုပ်ငန်း (CBT) တစ်ခုကို သံတောင်ကြီးမြို့၌ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှစတင်၍ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ဘားအံမြို့အနီးရှိ မွန်စရီးကျေးရွာ ကို (CBT) အဖြစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကို တင်ပြထားကြောင်း သိရသည်။

ကရင်ပြည်နယ်တွင် ခရီးသွားလာလုပ်ငန်း များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာသည်နှင့်အမျှ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်များ အပန်းဖြေစေနိုင်ရန်နှင့် မြို့၏ သဘာဝရှုခင်း များ ကြည့်ရှုခံစားနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ မိုးပျံ ပူဖောင်းစီးခရီးစဉ်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း စမ်းသပ်ပျံသန်းခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖွင့်လင်း ရာသီမှ စတင်ကာ ပျံသန်းသွားမည်ဖြစ် သည်။

အချုပ်ပိုင် (၇) မှ

ပညာရေးကဏ္ဍ

ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ကဏ္ဍအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုနှင့်အညီ ပညာရေးကဏ္ဍတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသာလျှင် ပြည်နယ်အတွင်း ရေရှည်တည်တံ့သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဟု ဆိုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များ၌ လုံလောက်သော စာသင်ဆောင်များ၊ သင်ကြားမှုအထောက်အကူပြု အဆောက်အအုံများ၊ ပုံမှန်မဟုတ်သည့် စာသင်ချိန်များ ရှိလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ဘားအံတက္ကသိုလ်တွင် လူဦးရေ ၁၂၀၀ ဆံ့ ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှ စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ အထိ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ဘားအံကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်တွင် ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ နေထိုင်နိုင်ရန်အတွက် လေးခန်းတွဲ လေးထပ်ဆောင် အရာထမ်းအိမ်ရာ၊ လေးခန်းတွဲ လေးထပ်ဆောင် အမှုထမ်းအိမ်ရာနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ ၁၀၀ ဆံ့ အိမ်ဆောင်အဆောက်အအုံ၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း(ဘားအံ)တွင် RC နှစ်ထပ်စာသင်ဆောင်၊ (၁၅၂ x ၃၄) ပေ Student Dormitory R.C.C. Building၊ (၁၉၂ x ၃၈) ပေရှိ RC သုံးထပ်စာသင်ဆောင်၊ (၁၀၀ x ၄၀) ပေရှိ သံကူကွန်ကရစ် လေးထပ်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ အဆောင်နှင့် (၁၂၀ x ၄၀) ပေရှိ သံကူကွန်ကရစ် ခြောက်ခန်းတွဲ ဆရာ၊ ဆရာမ အဆောင်၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း (သံတောင်ကြီး)တွင် (၁၉၂ x ၃၈) ပေရှိ RC သုံးထပ်စာသင်ဆောင်၊ (၁၅၀ x ၇၅) ပေရှိ Steel Structure တစ်ထပ်ဆောင် အလုပ်ရုံ နှစ်ဆောင်နှင့် (၇၈ x ၉၄) ပေရှိ သံကူကွန်ကရစ် လေးခန်းတွဲ လေးထပ်ဆရာ၊ ဆရာမအဆောင်၊ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ (ဘားအံ)တွင် (၁၉၂ x ၃၈) ပေရှိ RC သုံးထပ်စာသင်ဆောင်၊ (၁၂၅ x ၈၂) ပေရှိ Steel Structure တစ်ထပ်ဆောင် အလုပ်ရုံနှင့် (၇၈ x ၉၄) ပေရှိ သံကူကွန်ကရစ် လေးခန်းတွဲ လေးထပ် ဆရာ၊ ဆရာမ အဆောင်တို့ကို ဆောက်လုပ်ပေးလျက်ရှိသည်။

အခြေခံပညာကဏ္ဍ

အခြေခံပညာကဏ္ဍတွင် ကျောင်းဆောင်များ ဥပမာရောင်းမွန်ရေးအတွက် အသစ်တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ကျောင်းသားဦးရေအရ တိုးချဲ့ကျောင်းဆောင်သစ်များ ဆောက်လုပ်နိုင်ရေးအတွက် ငွေလုံးငွေရင်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျောင်းပေါင်း ၅၆၃ ကျောင်းအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် သန်း ၃၄၂၇၀ ဒသမ ၀၃၂၈ ၊ သာမန်ခေါင်းစဉ်အောက်မှ ကျောင်းပေါင်း ၅၁၆ ကျောင်းအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ်သန်း ၄၃၄၀



လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်း(CDD)ဖြင့် ကြာအင်းဆိပ်ကြီးမြို့နယ် ခေါ်ရဝါးကျေးရွာ စာသင်ကျောင်း ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။

ဒသမ ၅၀၂၉ ၊ စာရေးခုံပြည့်စုံစေရေး ဖြည့်ဆည်းခြင်းအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ် ၁၄၄၁ ဒသမ ၆၃ သန်း၊ သင်ကြားရေးအထောက်အကူပြုအတွက် ကွန်ပျူတာ ၄၄၄ လုံးကို ခွင့်ပြုငွေကျပ်သန်း ၄၄၂ ဒသမ ၉၈ သန်း၊ ကျောင်းစာကြည့်တိုက် အသုံးပြုဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် စီရီ ၅၆၃ လုံးနှင့် Book Trolley ၁၁၉၉ လုံးအတွက် ခွင့်ပြုငွေကျပ်သန်း ၂၆၆ ဒသမ ၄၅၅ သန်း ခွင့်ပြုခဲ့သည်။

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍအနေဖြင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၌ ခုတင် (၂၀၀)ဆံ့ ဆေးရုံ တစ်ရုံ၊ ခုတင် (၁၀၀)ဆံ့ ဆေးရုံ သုံးရုံ၊ ခုတင် (၅၀)ဆံ့ ဆေးရုံ နှစ်ရုံ၊ (၂၅)ခုတင်ဆံ့ ဆေးရုံ ခုနှစ်ရုံနှင့် (၁၆) ခုတင်ဆံ့ ဆေးရုံ ၂၄ ရုံတို့တွင် အထူးကုဆရာဝန်ကြီး ၁၆ ဦး၊ အထူးကုဆရာဝန် ၁၈ ဦးနှင့် ဆရာဝန် ၁၈၇ ဦးတို့ဖြင့် ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ကရင်ပြည်နယ်ကုသရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း အရာထမ်း ၃၇၄ ဦး တိုးမြှင့်ခန့်ထားနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် ကျန်းမာရေးအညွှန်းကိန်းများ နှစ်စဉ်တိုးတက်များပြားလာခဲ့သည်။ ပြည်နယ် ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း ဘတ်ဂျက်ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၁၄၆၅၈ ဒသမ ၄၇ သန်းအထိ ခွဲဝေသုံးစွဲခဲ့ရုံရှိခဲ့သဖြင့် ၎င်းဘတ်ဂျက်ငွေများမှ ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်း ဝယ်ယူရန်အတွက် ငွေကျပ်သန်း ပေါင်း ၂၉၇၆ သန်း ဝယ်ယူသုံးစွဲခဲ့သည်။

နှစ်တာကာလအတွင်း ကုသရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံ တိုးတက်မှုအနေဖြင့် မြဝတီခရိုင်တွင် ပြည်သူ့ဆေးရုံ (၄)ထပ်ဆောင် တစ်ဆောင်နှင့် ကျောက်ကပ်ရောဂါကုသရေးအတွက် ကျောက်ကပ်ဆေးကြောသန့်စင်စက် သုံးလုံးကို ဘားအံပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးတွင် တပ်ဆင်ပြီးကုသမှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထို့ပြင် စံကိုက်တိုက်နယ်ဆေးရုံ သုံးရုံ၊ တိုးချဲ့လူနာ နှစ်ထပ်ဆောင် နှစ်ဆောင်၊ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများအဖြစ် ရှစ်ခန်းတွဲ လေးထပ် တစ်ဆောင်၊ လေးခန်းတွဲ သုံးထပ် တစ်ဆောင်၊ သူနာပြုနေအိမ် လေးခန်းတွဲ တစ်ထပ် ခုနှစ်လုံးနှင့် ဆရာဝန်အိမ်ရာ ခြောက်လုံးတို့ကို အသစ်ဆောက်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စံကိုက်တိုက်နယ်ဆေးရုံ တစ်ရုံနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ၁၁ ခုတို့ကို ဆက်လက်ဆောက်လုပ်နေသည်။

ကရင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၌ ဒေသန္တရကျန်းမာရေးဌာန တစ်ခု၊ မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးဌာန ခုနှစ်ခု၊ ကျောင်းကျန်းမာရေးဌာန တစ်ခု၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန ၆၄ ခုနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန ၂၇၃ ခုတို့တွင် အရာထမ်း ၄၁ ဦးနှင့် အမှုထမ်း ၉၈၇ ဦး စုစုပေါင်း ၁၀၂၈ ဦးတို့ဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကို နှစ်စဉ်တိုးချဲ့ခန့်ထားလျက်ရှိရာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အထိ (၄)နှစ်

တာကာလအတွင်း ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း ၆၅၅ ဦး တိုးချဲ့ခန့်ထားနိုင်ခဲ့သည်။ ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း ကျန်းမာရေးဘတ်ဂျက်ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၆၇၃၂၇၄၅ သန်းဖြင့် ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန လေးထပ်ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ တစ်လုံး၊ ဘားအံ၊ ကော့ကရိတ်နှင့် မြဝတီမြို့နယ်များတွင် ခရိုင်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနရုံး သုံးခု၊ ဘားအံ၊ လှိုင်းဘွဲ့၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးနှင့် မြဝတီမြို့နယ်များတွင် မိခင်နှင့်ကလေးကျန်းမာရေးဌာန လေးခု၊ ဘားအံမြို့နယ်တွင် ဇာသပြင်တိုက်နယ်ကျန်းမာရေးဌာန၊ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်တွင် ရွှေပြည်တိုက်နယ် ကျန်းမာရေးဌာန၊ ဖာပွန်မြို့နယ်တွင် ကမမောင်းတိုက်နယ် ကျန်းမာရေးဌာနတို့တွင် အဆောက်အအုံ ၆၆ လုံး ဆောက်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် မြို့နယ်ခန့်မြို့နယ်အတွင်း ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန ၁၂ ခုနှင့် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန ၄၃ ခု ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဘတ်ဂျက်ဖြင့် သံတောင်ကြီးနှင့် ဖာပွန်မြို့နယ်တို့တွင် ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာန ၃ နှစ်စုစုပေါင်း အဆောက်အအုံ လေးလုံးအတွက် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၂၄၀ ဖြင့် ဆောက်လုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

(၄)နှစ်တာကာလအတွင်း ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းရေးရန်ပုံငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၁၀၇၂ ဒသမ ၁၇၇ သန်းဖြင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဌာနအောက်ရှိ အဆောက်အအုံ ၃၅၅ လုံးကို ပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဆေးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို ရန်ပုံငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၂၃၆၅

ဒသမ ၃၀၃ သန်းဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ဆဲ ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံ တစ်ခုနှင့် ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံအသစ် ၂၂ ခုအတွက် ငွေကျပ်သန်းပေါင်း ၁၇၆၀ ဒသမ ၁ သန်းဖြင့် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည်။

ထို့ပြင် ကရင်ပြည်နယ်အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအရည်အသွေးပြည့်ဝ၍ ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းသော အစားအသောက်၊ ဆေးဝါး၊ အလှကုန်၊ လူသုံးကုန်နှင့် ဆေးပစ္စည်းကိရိယာများကို ပြည်သူများရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဌာနမှ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် မြဝတီမြို့နယ်တွင် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ဓာတ်ခွဲခန်းနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာတို့ကို တည်ဆောက်ခဲ့သည်။

ကရင်ပြည်နယ် အစိုးရအနေဖြင့် (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်သူများအတွက် အချိန်တိုအတွင်း ထိရောက်သည့် လုပ်ငန်းများကို ဖော်ဆောင်ပေးခဲ့သည့်အပြင် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအမံများကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိရာ မကြာမီကာလအတွင်း ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ မျှော်လင့်ချက်များကို ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ရေးသားတင်ပြလိုက်ပါသည်။



ဆွယ်တာနှင့်အဝတ်အထည်များ ထုတ်လုပ်သည့် Fulltex Co.,Ltd အဆောက်အအုံကို တွေ့ရစဉ်။



လူထုဗဟိုပြုစီမံကိန်း(CDD)ဖြင့် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ကမော့ကသူကျေးရွာအတွင်း ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုကို တွေ့ရစဉ်။